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Milí spoluobčania, 

už o niekoľko hodín zasadneme k štedrovečerné-
mu stolu a tóny najkrajšej vianočnej piesne Tichá 
noc, svätá noc, ktorá je symbolom lásky a pokoja 
medzi ľuďmi, dotvoria tú pravú vianočnú atmosfé-
ru.

V takomto predvianočnom, pokojnom duchu sa 
konali aj komunálne voľby, v ktorých si občania 
zvolili svojich zástupcov na ďalšie štyri roky.

Úprimne sa vám chcem poďakovať v mene svojom 
ako aj v mene novozvolených poslancov za preja-
venú dôveru v komunálnych voľbách.

Dôvera, ktorou ste nás poctili, je veľkou výzvou a 
my všetci sme zložili sľub na svoju česť a svedo-
mie, že budeme riadne plniť svoje povinnosti voči 
obci a ctiť zákony Slovenskej republiky. Je to pre 
nás všetkých úspech, ale súčasne aj veľký záväzok 
a veľká skúška odvahy pre správne rozhodnutia  
v prospech našej obce. 

Viem, že dôvera ľudí sa získava ťažko, no veľmi 
ľahko sa stráca. Som presvedčená, že si to všetci 
zvolení zástupcovia v našej obci uvedomujeme. 
Podľa zákona sú starosta aj poslanci na jednej 
úrovni. Nikto nie je nikomu nadriadený ani pod-
riadený. Ak si to uvedomíme a dokážeme spojiť 
svoje sily, schopnosti a možnosti,  dokážeme toho 
veľa. Všetci sme do volieb išli s tým, že chceme 
obci pomôcť a chceme, aby sa rozvíjala po každej 
stránke.  

Ďalej chcem poďakovať poslancom,  ktorým sa 
skončil mandát,  za vykonanú prácu pre dobro 
našej obce. 

Vo voľbách nekandidovali alebo neboli zvolení 
títo poslanci: Ing. Štefan Dubovský, Ing. Miroslav 
Lehuta, Ing. Pavol Miklošovič, Ján Pekarovič, Ing. 
Vladimír Pekár, Ing. Marián Vajdečka. Poďakova-
nie patrí  taktiež členom komisií, ktoré pracova-
li pri obecnom zastupiteľstve ako i pracovníkom 
obecného úradu. Patrí sa poďakovať organizáciám, 
podnikajúcim na území obce a v neposlednom 
rade všetkým spolkom a jednotlivcom, ktorí  dob-
rovoľne  pracovali na úseku kultúry, športu, ochra-
ne životného prostredia, reprezentovali našu obec 
a pod.  

Zvoleným poslancom prajem vydarený vstup do 
nového volebného obdobia a úspechy počas celé-
ho volebného obdobia. 

Všetkým občanom prajem príjemné prežitie  
vianočných sviatkov, veľa zdravia, šťastia a všetko 
najlepšie v nastávajúcom novom roku.

Božena Krajčovičová
starostka
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EditOriÁl

Opäť nám ďalší rok máva na rozlúčku. 
Prešiel veľmi rýchlo a zas nás atakujú 
„ukričané a krikľavé“ Vianoce, ktorým by 
sa už skôr hodil prívlastok sviatky spotre-
by. Plné stoly, veľa darčekov, veľa, veľa... 
Nakupujeme, hystéria vrcholí, len aby 
bolo všetkého dosť, aby nechýbalo, radšej 
nech zvyšuje. 
Zaujala ma štúdia Organizácie pre výži-
vu a poľnohospodárstvo (FAO) pri OSN. 
Plytvanie potravinami sa stáva naším 
veľkým problémom. Viete, že až 3,3 mi-
liardy ton skleníkových plynov je produ-
kovaných v súvislosti s výrobou potravín, 
ktoré sa nikdy nezjedia? Na Slovensku 
priemerne ročne každý vyhodí do od-
padu 100 kg potravín, v Afrike je to 8 a  
v Amerike 760 kg. Čísla, z ktorých mrazí. 
Niekde ľudia trpia hladomorom a my už 
nevieme, čo by sme jedli. Pamätajme na 
to pred Vianocami. Nenakupujme bez-
hlavo plné koše, aby sme po sviatkoch 
plnili kontajnery na odpad. 
A keď sme už pri tom odpade – ani tu 
nás nečakajú ružové vyhliadky. Skládko-
vanie do budúcnosti bude rásť a nedá sa 
povedať, že mierne. Za plné koše nielen v 
obchode, ale aj tie na odpad si zaplatíme.
V novembri sme si zvolili na nasledujúce 
4 roky poslancov a starostu. K volebným 
urnám prišlo skoro 70 % voličov, čo je 
veľmi pekná účasť. Aj my sme kopírovali 
výsledky Slovenska. Prevaha nezávislých 
kandidátov je vysoká. O výsledkoch sa 
dozviete v novinách. 
Ale späť k Vianociam. Aj ja mám svo-
je prianie, čo by som chcela dostať pod 
stromček. Len viem, že je to nemožné. 
Uvedomila som si to po prečítaní básne 
pani Gergelyovej - Zima nášho detstva. 
Chcela by som, aby sa vrátili biele Via-
noce s kopami snehu, tiché a bez záplavy 
farebných svetielok, ktoré na nás blikajú 
pomaly aj zo smetných košov. Stačili by 
stromčeky za oknami domov. Vianoce, 
keď sa zdalo, akoby aj ten čas spomalil a 
zamrzol. Skutočnosť je ale taká, že by prví 
nadávali šoféri, potom tí, ktorí by nemali 
odstránený sneh spred domov aj tí, ktorí 
by ho odpratávali, obchodníci si chcú 
predsa tiež prísť na svoje. 
Sviatky nám prejdú v neuveriteľne 
rýchlom slede, v ruchu, v záplave progra-
mov v televízii a všetko to posvätí nikdy 
nespiaci internet. Zavŕšime to hlučným 
Silvestrom s delobuchmi, ohňostrojmi a 
lietajúcimi zátkami od šampanského. Ale 
je to už dané. Je taká doba a nedá sa pred 
ňou ujsť ani skryť. Musíme sa len prispô-
sobiť. 
Prajem všetkým pokojné Vianoce a 
úspešný nový rok.

NiE JE strOm akO strOm

Podľa spracovanej štúdie výsadby zele-
ne v lokalite Panské diely pri detskom 
ihrisku Koník  by bolo potrebné vysadiť 

asi 40 stromov a množstvo kríkov. Už dávnej-
šie rodičia detí prejavili záujem vysadiť si svoj 
strom. Brigáda bola vyhlásená na 17. novem-
bra 2018. Na nákup stromčekov urobila obec 
prieskum trhu a od výhercu si objednala vý-
sadbový materiál. Z celkového počtu mal pre-
dajca už iba 14 stromov. Odborného garanta 
pri výsadbe nám robila Ing. Michaela Zem-
ková, ktorá zároveň vypracovala štúdiu. Aké 
bolo naše prekvapenie, keď zo 14-tich doda-
ných stromov nám vyradila polovicu, pretože  
koruny týchto stromov nevyhovovali navrho-

vaným. Museli sme ich vrátiť. Aj keď sme do-
držali literu zákona a mali sme tie najlacnejšie, 
pochopili sme, že nie je strom ako strom. Bri-
gády sa zúčastnili rodiny s deťmi a každá rodi-
na si vysadila svoj strom. Síce svietilo zubaté 
slniečko, ale deti sa vyšantili do sýtosti. Po prá-
ci bolo pre všetkých pripravené malé občer-
stvenie.  Okrem rodín pri výsadbe pomáhali 
aj zamestnanci. Poďakovanie patrí všetkým 
tým, ktorí sa brigády zúčastnili. Vo výsadbe 
by sme chceli pokračovať na Deň zeme, t.j.  
v apríli budúceho roka. Dovtedy musíme 
zohnať  stromčeky s vyhovujúcimi korunami. 

BK
Foto: VT

Po výberovom konaní na riaditeľku 
základnej umeleckej školy, ktoré pre-
behlo pred tromi rokmi, sme sa po-

tešili, že riaditeľkou sa stala pani Kristína 
Marečková, ktorá je občiankou našej obce. 
Škola pod jej vedením dosahuje vznikajúce 
výsledky, zvýšil sa počet žiakov, rozšíril sa 
počet vyučovacích predmetov. Komuniká-
cia medzi obcou a riaditeľkou bola na veľmi 
dobrej úrovni. Skrátka,  všetko v najlepšom 
poriadku. Až do času, kým školská inšpek-
cia nezistila, že pani riaditeľka nemá poža-
dované vzdelanie. Zaujímavosťou je to, že v 
čase výberového konania ho mala a zmenou 
zákona jej požadované vzdelanie chýba. 
Znova byrokracia, s ktorou sa dennodenne 
stretávame. Je smutné, že človek, ktorý si 

robí doktorantské vzdelanie, nespĺňa kva-
lifikačné požiadavky na funkciu riaditeľa aj 
napriek tomu,  že niekoľko rokov túto fun- 
kciu vykonával. Nakoniec sme museli pani 
riaditeľku odvolať a vypísať nové výberové 
konanie. Ak by sme tak neurobili, obci by 
hrozila pokuta. Pani Kristína Marečková 
bola až do času vymenovania novej riaditeľ-
ky poverená riadením ZUŠ. 
Do nového výberového konania sa prihlási-
la iba jedna záujemkyňa, a to pani učiteľka 
Baračková, ktorá t. č. učí u nás spev. 
Odchádzajúcej pani riaditeľke  Kristíne Ma-
rečkovej vyjadrujeme úprimnú vďačnosť a 
želáme veľa osobných a pracovných úspe-
chov. 

Božena Krajčovičová

POďakOvaNiE 
riaditEľkE ZUŠ

Výsadba stromov na Panských dieloch pri Koníkovi
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Od posledného vydania Blavských novín zasadalo obecné zastupi-
teľstvo 2x, 24.9. (prítomných 7 poslancov z 9 – 77,78%)  a 22.10. 
(prítomných 8 poslancov z 9 – 88,89%). Boli to posledné zasadnutia 
v VII. volebnom období.

Vzalo na vedomie:
uzn. 702/VII - zánik poslaneckého mandátu poslanca Ing. Vladi-
míra Pekára,  
uzn. 705/VII - kontrolu plnenia uznesení,
uzn. 713/VII - Monitorovaciu správu programového rozpočtu obce 
Jaslovské Bohunice k 30.06.2018, uzn. 762/VII - Správu  nezávislého 
audítora808 k účtovnej závierke a ku konsolidovanej  účtovnej zá-
vierke účtovnej jednotky obce k 31.12.2017,
uzn. 763/VII - rozpočtové opatrenia č.17-30/2018,
uzn. 764/VII - RO č. 94OZ-104OZ a úpravu rozpočtu obce na rok 
2018 č. 4  (tab. č.1),
uzn. 766/VII - stanoviská a pripomienky, správu o prerokovaní a 
postupe obstarávania a  stanovisko Okresného úradu Trnava k pre-
rokovaniu Zmien a doplnkov 5/2017 Územného plánu obce (ÚPO),
uzn. 770/VII - zo zasadnutia komisie bytovej, sociálnej, obchodu 
a služieb,
uzn. 771/VII - správu hlavnej kontrolórky obce z kontroly správ-
nosti vykonávania základnej finančnej kontroly účtovných dokla-
dov za rok 2017.

Schválilo:
uzn. 701, 761/VII – program zasadnutia,
uzn. 706, 708, 709/VII – Správu riaditeľky ZŠ s MŠ o výchovno-
-vzdelávacej činnosti v školskom roku  2017/18, informáciu o pe-
dagogicko-organizačnom a materiálno-technickom zabezpečení 
výchovno–vzdelávacieho procesu v školskom roku 2018/2019 a 
školský vzdelávací program ISCED 1 A ISCED 2 v školskom roku 
2018/2019
uzn. 707, 710/VII - Správu  Mgr. art. Kristíny Marečkovej, povere-
nej  riadením ZUŠ o výchovno-vzdelávacej činnosti v ZUŠ v škol-
skom roku 2017/2018, informáciu o pedagogicko-organizačnom a 
materiálno-technickom zabezpečení výchovno-vzdelávacieho pro-
cesu v školskom roku 2018/2019,
uzn. 711/VII - navýšenie dotácie o 12 tis. € pre ZŠ s MŠ na zakúpe-
nie 4 digitálnych tabúľ, 
uzn. 712/VII - texty do kroniky obce za rok 2017, 
uzn. 714/VII - zámer zámeny pozemkov,
uzn. 715/VII - odkúpenie pozemku do majetku obce,
uzn. 716/VII -  zoznam pridelených pozemkov v II. etape, lokalita 
Panské diely – Dubová ulica, 
uzn. 717-751/VII - priamy predaj pozemku Tomášovi Michalkovi, 
Kristiánovi Drobnému, Michalovi Junasovi, Marekovi Reisenaue-
rovi, Mgr. Michalovi Gajarskému, Eduardovi Jamborovi, Patrikovi 
Gogolákovi, Kláre Zacharovej, Ing. Branislavovi Filovi, Tomášovi 
Krutému, Ing. Veronike a Ing. Jozefovi Kondrkovým,  Mgr. Zdenovi 
a JUDr. Andrei Vyskočovým, Eve Čapkovičovej, Mgr. Gabriele Ga-
jarskej, Patrikovi Bilčíkovi, Lenke a Máriovi Vozárovým, Kristiáno-
vi Bačíkovi, Mgr. Veronike Koštrnovej, Ing. Miroslavovi Henčekovi, 
Terézii Kostolanskej, Ing. Martinovi Junasovi, Bc. Laure Machovi-
čovej, Vande Matejčíkovej, PaedDr. Martinovi Kinčimu, PhD., Ivane 

Nižnanskej, Jozefovi Rajnicovi, Lukášovi Kučerovi, Ing. Antonovi 
Legénymu, Alene Krátkej, Tomášovi Císarovi, Jane Holovičovej, To-
mášovi Melichárekovi, Ing. Vladimírovi Pekárovi, Ing. Lenke Mato-
vičovej, Mgr. Linde Sedlák Maluniakovej,
uzn. 752/VII - poradovník na jednoizbové byty: 1. Katarína Šajšo-
vá, 2. Marie Bangová, 3. Miroslav Hrčka, 4. Lucia Talajková, 5. Ján 
Želonka, 6. Ľuboš Hrčka, 
uzn. 753/VII - poradovník na dvojizbové byty: 1. Adriana Žemlová, 
2. Peter Zajíc, 3. Marek Jablonický, 4. Peter Špajdel, 5. Mária Hockic-
ková, 6. Alexandra Jaroňová, 
uzn. 754/VII – poradovník na trojizbové byty: 1. Peter Varinský, 2. 
Gabriela Bežuchová, 3. Nikoleta Hacajová, 4. Martina Krchňavá, 5. 
Jarmila Biháriová, 
uzn. 755/VII – výmenu dvojizbového bytu (poschodia), 
uzn. 756/VII -  Dodatok č.7 k Zmluve o zriadení spoločného obec-
ného úradu zo dňa 15.01.2003, ktorým sa mení sídlo SOcÚ a štatu-
tár SOcÚ,                        
uzn. 757/VII - Zmluvu o dielo s firmou Vrľák PPÚ, s.r.o., Hlohovec 
(malé pozemkové úpravy Kopanice),
uzn. 758/VII - zrealizovanie 18 parkovacích miest pozdĺž cesty III. 
pri Sídlisku, 
uzn. 759/VII -  preplatenie nákladov v súvislosti so zmenou zálož-
ného práva na nehnuteľnosť- z dôvodu odpredaja časti pozemku 
obci,
uzn. 765/VII - zverenie majetku obce do správy ZpS BOHUNKA- 
klimatizácia v obstarávacej cene 3.555 €
uzn. 767/VII - Zmeny a doplnky 5/2017 ÚPO, vyhodnotenie sta-
novísk a pripomienok uplatnených pri prerokovaní návrhu Zmien a 
doplnkov 5/2017 ÚPO a č. VZN č. 115, ktorým sa vyhlasuje záväzná 
časť Zmien a doplnkov 5/2017 ÚPO,
uzn. 769/VII – zámenu pozemkov.

Ukladá:
uzn. 768/VII – zabezpečiť zverejnenie VZN č.115, označiť textovú 
časť zmien a doplnkov 5/2017 ÚPO schvaľovacou doložkou, vyho-
toviť registračný list, zabezpečiť uloženie na OÚ Trnava, na obci a na 
Spoločnom obecnom úrade.

Súhlasí:
uzn. 760VII - aby obec požiadala o vydanie stavebného povolenia 
na zriadenie trafostanice (k. ú. Paderovce),

Volí:
uzn. 703VII - člena Mandátovej komisie poslanca Miroslava Gajar-
ského.

Skonštatovalo:
uzn. 704/VII - že Ing. Marián Vajdečka, nový poslanec zastupi-
teľstva, zložil zákonom predpísaný sľub poslanca.
 
Uznesenia sú krátené. Plné znenie zápisníc nájdete na webovej 
stránke obce v záložke Samospráva.          

BH           

Pozemky na dubovej ulici boli rozdelené  
Z rokovaní obecného zastupiteľstva
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Tab. č.1 – úprava rozpočtu 4/2018 (v €):
Príjmy Rozpočet po úprave č.3 Návrh na úpravu Rozpočet po úprave č.4  

Bežné obec 4 241 015 4 241 015

Bežné školstvo 549 796 549 796

Bežné Zariadenie 
pre seniorov 335 014 +20 810 355 824

Bežné spolu * 5 125 825 +20 810 5 146 635

Kapitálové * 849 955 849 955

FO z rezervného fondu 2 977 000 2 977 000

FO z roku 2017 školstvo 2 093 2 093

Prevod z fondu opráv 28 000 28 000

Finančné operácie spolu * 3 007 093 3 007 093

Príjmy spolu*** 8 982 873 +20 810 9 003 683

Výdavky Rozpočet po úprave č.3 Návrh na úpravu Rozpočet po úprave č.4  

Bežné obec 2 951 810 2 951 810

Bežné školstvo 984 362 +12 000 996 362

Bežné Zariadenie pre 
seniorov 364 314 +20 810 385 124

Bežné spolu* 4 300 486 +32 810 4 333 296

Kapitálové* 4 631 237 -12 000 4 619 237

Finančné operácie* 38 640 38 640

Výdavky spolu*** 8 970 363 +20 810 8 991 173

Ustanovujúce 
zastupiteľstvo

Ustanovujúce zastupiteľstvo sa konalo 26.11. 
za účasti 8 novozvolených poslancov z 9, čo je 
88,89%.
S výsledkami volieb prišiel oboznámiť predse-
da Miestnej volebnej komisie Mgr. Jozef Hutta, 
ktorý po zložení sľubu novozvolenou starost-
kou jej odovzdal insígnie. Po zložení sľubu 
poslancov obecné zastupiteľstvo pokračovalo 
v rokovaní a schválilo program rokovania a 
komisie:
Komisia na ochranu verejného záujmu, ktorá 
súčasne bude plniť aj funkciu mandátovej  ko-
misie –  Viliam Čapkovič – predseda a členo-
via: Mgr. Lucia Bubánová a Miroslav Gajarský.
Komisia finančná pre správu obecného ma-
jetku – RNDr. Tibor Rpant, PhD. – predseda, 
členovia:  Viliam Čapkovič, Ing. Marek Heteš, 
Ing. Branislav Fitoš, Mgr. Alena Štuková.
Komisia životného prostredia, výstavby, územ-
ného plánovania – Ing. Ľuboš Bokor – predse-
da, členovia: Ing. Peter Kiripolský a Ing. Peter 
Slivenský, Rudolf Grác a Ing. Marián Vajdečka.
Komisia  bytová, sociálna, obchodu a služieb 
– Miroslav Gajarský – predseda, členovia: Ing. 
Marek Heteš, Ing. Štefan Dubovský, Monika 
Junasová a Pavol Kubiš. 
Komisia pre šport, kultúru a vzdelávanie – Ro-
man Áč – predseda, členovia: Mgr. Lucia Bu-
bánová, Mgr. Marián Bugár, Jarmila Holovičo-
vá a Ing. Martin Junas.
Vzalo na vedomie výsledky volieb a vystúpenie 
novozvolenej starostky a skonštatovalo, že no-
vozvolená starostka obce Božena Krajčovičová 
zložila zákonom predpísaný sľub starostu obce 
a prítomní novozvolení poslanci obecného za-
stupiteľstva zložili zákonom predpísaný sľub 
poslanca obecného zastupiteľstva.
Starostka Božena Krajčovičová oznámila, že 
poveruje poslanca Viliama Čapkoviča funkci-
ou zástupcu starostu obce.
Obecné zastupiteľstvo 
- poverilo poslanca Ing. Ľuboša Bokora zvo-
laním a vedením zasadnutí obecného zastu-
piteľstva v prípadoch podľa § 12 ods. 2 prvá 
veta, ods. 3 tretia veta, ods. 5 tretia veta a ods. 6 
tretia veta zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov,
- schválilo sobášiacich poslancov: Ing. Ľuboša 
Bokora a Viliama Čapkoviča.   
Všetci poslanci majú zriadené mailové schrán-
ky v tvare  poslanec_meno.priezvisko@jaslov-
ske-bohunice.sk. 
Mailové schránky poslancov z predchádzajú-
ceho volebného obdobia, ktorí už nekandido-
vali alebo neboli zvolení, sú zrušené.
Viac foto nájdete na webe obce.

BH
Foto: Ateliér 4F

Predseda MVK Mgr. Jozef Hutta odovzdáva osvedčenie o zvolení starostke Božene Krajčovičovej

Ustanovujúce zastupiteľstvo
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V minulom čísle sme písali, že sa plánuje 
dokončiť detské ihrisko Lienka. Pred-
pokladali sme, že tieto práce budú vy-

konané do konca septembra. Žiaľ, detské hra-
cie prvky mohol dodávateľ dodať až koncom 

októbra. Dnes sa už na úprave detského ihriska 
Lienka pracuje a ak to počasie dovolí, do konca 
roka by mala byť zrealizovaná aj táto časť. 

BK
Foto: BH

rOZŠirOvaNiE liENky

Rozširovanie Lienky na Sídlisku

Pozemky na dubovej sú rozdelené

Ešte pred rozdeľovaním pozemkov obec-
né zastupiteľstvo prijalo Zásady pre 
prevody vlastníckeho práva k obecným 

pozemkom, určeným na výstavbu rodinných 
domov v lokalite Panské diely – Dubová uli-
ca na iné fyzické osoby. Uvedené zásady boli 
prijaté hlavne preto,  aby sa predišlo špekulá- 
ciám s pozemkami. Obsahujú podmienky, kto-
ré musia žiadatelia o pozemok splniť a taktiež 
sankcie. Obecným zastupiteľstvom bola schvá-
lená komisia, ktorá sa skladala z poslancov a 
táto komisia posudzovala žiadosti, v prípade 
viacerých žiadostí o jeden pozemok komisia 
pristúpila k žrebovaniu. Uprednostňovaní boli 
občania s trvalým pobytom v našej obci. Všet-

ci tí, ktorí si žiadosť podali, pozemky aj dostali. 
Z dôvodu diskriminácie sme nemohli vylúčiť 
tých žiadateľov, ktorí už nejakú nehnuteľnosť 
vlastnia. S úspešnými žiadateľmi bude v pr-
vom kroku spísaná zmluva o budúcej zmluve 
a títo na účet obce zložia polovicu kúpnej ceny 
a 5-tisíc eur, ktoré v prípade nesplnenia pod-
mienok prepadnú v prospech obce. Pozemok 
bude stále vo vlastníctve obce až do doby, kým 
si žiadatelia nevybavia stavebné povolenie. 
Pozemky sa stanú ich vlastníctvom až po prá-
voplatnosti stavebného povolenia a doplatení 
druhej polovice kúpnej ceny. 

BK

maľOvaNÁ 
cyklOmaPa
 trNavskO

Naša obec sa zapojila do projek-
tu  ručne maľovaná cyklomapa. 
Jedná sa o panoramatickú mapu, 

ktorá stvárňuje územie Trnavy a okolia. 
Sú v nej vyznačené turistické chodníky, 
historické pamiatky a prírodné zaujíma-
vosti. Mapa je obojstranná a je doplnená 
o prezentácie jednotlivých miest a obcí, 
ktoré sa do tohto projektu zapojili. Na 
prednej strane je mapa Trnavska a na 
zadnej sú informácie o dôležitých mies-
tach, inštitúciách, ubytovaní, stravovaní 
a pod. Zapojili sme deti našej základnej 
umeleckej školy z výtvarného odboru 
pod vedením pani učiteľky Janky Schmi-
zingovej. Obrázky namaľovali Adelka 
Kiripolská a Emka Machalová, ktoré za 
tieto práce dostali Diplom pre mladého 
umeleckého tvorcu. Dievčatám gratulu-
jeme a tešíme sa z ich úspechu. Mapa je 
osadená na začiatku cyklochodníka pri 
Ekodvore, kde si počas pekného počasia 
môžete odpočinúť na lavičkách, vyreza-
ných z kmeňov stromov. 

BK

Povinnosť registrovať ošípané
V súvislosti s výskytom afrického moru 
ošípaných zrušila európska komisia piatim 
krajinám výnimku z povinnosti registrácie, 
vďaka ktorej chovateľ jednej ošípanej sa ne-
musel registrovať. Okrem Slovenska malo 
túto výnimku aj Česko, Taliansko, Francúz-
sko a Slovinsko. Chovatelia by mali mať oší-
pané zaregistrované v Centrálnej evidencii 
hospodárskych zvierat. V každom meste sa 
nachádza regionálne stredisko. Kontakt na 
trnavské regionálne stredisko je 033/5332 

866. Chovatelia na tomto čísle dostanú po-
drobné informácie. 
Registrácia je zadarmo. V prípade nesplne-
nia povinnosti hrozia pokuty. U fyzických 
osôb do 300 €, u právnických to môže byť 
až 3 500 €.
Žiadame chovateľov, aby sa v zmysle uvede-
ného zariadili a ošípané zaregistrovali. 

BK

Od 1. septembra je v platnosti zákon proti by-
rokracii č.177/2018 Z. z.. V skratke to zname-
ná, že občan konečne prestáva byť poštárom 
medzi úradníkmi. Od tohto dátumu by už nik 
od vás nemal žiadať na úrade list vlastníctva 
(LV) alebo obchodný register v súvislosti s va-
šou žiadosťou, ktorú si podávate. 
To znamená, že napríklad chcete ohlásiť drob-
nú stavbu, kde je súčasťou žiadosti LV, alebo 
podávate žiadosť na určenie súpisného a orien- 
tačného čísla, už nemusíte dokladať LV. Úrad-
ník má možnosť si ho vyžiadať sám a overiť si 
ho. Vy by ste len mali vedieť číslo LV.
A neplatí to len na našom obecnom úrade, ale 
na celom Slovensku a pri akomkoľvek inom 
konaní. Od 1. januára by sa táto služba mala 
rozšíriť aj o register trestov.
Len upozorňujeme, že LV alebo iný doku-
ment, ktorý si vyžiadame v súvislosti s vašou 
žiadosťou, nie  je určený pre občana. Slúži len 
pre potreby úradníka, ktorý spracováva vašu 
žiadosť. 
Viac informácií 
nájdete na webovej 
stránke http://sto-
pbyrokracii.sk/za-
stavme-byrokraciu/ .

BH

Nenoste už na 
úrady list vlastníctva
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to že užívate byt, ktorý nie je vaším vlastníctvom,  
neznamená, že sa nemáte oň aj starať 

Obec Jaslovské Bohunice má v majet-
ku 96 nájomných bytov. Sú to byty v 
bytových domoch na Sídlisku a v by-

tovom dome Na rybníku. So správou bytov  v 
majetku je veľmi úzko spätá údržba. Keďže 
sa nám v priebehu roka nakopilo veľa ohlá-
sených porúch, obec pristúpila k hromadnej 
kontrole všetkých bytov, aby mohla do nového 
roka narozpočtovať zvýšené finančné pros- 
triedky, ktoré sú nevyhnutné na opravy by-
tov. Musím smutne skonštatovať, že porúch 
nie je málo, no niektoré závažnejšie siahajú 
do počiatku výstavby bytov. 

Po vykonaných obhliadkach budeme postupne 
od závažnosti pristupovať k väčším tzv. kom-
pletným opravám až po tie menšie. Jedná sa 
zväčša o kúpeľne a obklady, no veľké problé-
my nám robia stupačky a rozvody v nich.  Toto 
nie sú malé opravy a ani malé finančné pros-
triedky, ktoré bude potrebné vynaložiť na tento 
druh opráv. Postupne budeme kontaktovať vás 
– nájomníkov podľa bytových domov, aby sme 
spoločne dospeli k dohode a k postupu opráv.

V tomto roku sme kompletne opravili 4 ná-
jomné byty, ako sa povie, od podlahy. Prešli si 
kompletnou opravou kúpeľne, výmenou vodo-
inštalačných rozvodov a ventilov, podláh, ná-
terom stien, výmenou kuchynskej linky a spo-
trebičov. Spomínaná údržba, respektíve oprava 
jedného bytu nás stála v priemere 10 000 €. 
Ťarcha údržby bytov na pleciach obce nie je 
malá.  Prenájom bytov trvá od roku 2003, to 
znamená, že 15 rokov užívania sa odráža aj na 
následných opravách. V niektorých bytoch sa 
nájomníci menia častejšie, zväčša ide o jedno- 
a dvojizbové byty, tam sa zrkadlia aj častejšie 
opravy.  

Avšak človek sa stretne s hocičím.... i s vecami, 
ktoré užívatelia považujú za úlohu obce, no nie 
je to v niektorých prípadoch tak.

V prvom rade chcem apelovať na nájomní-
kov - to že užívate byt, ktorý nie je vaším 
vlastníctvom,  neznamená, že sa nemáte oň aj 
starať. To isté sa týka aj spoločných priestorov.  
V mnohých prípadoch sa správajú nájomníci 

k majetku obce tak, že nám nepatrí, a veď čo, 
obec opraví, obec zaplatí.  Zamýšľam sa však, 
či by sme mali takýto laxný prístup i v prípade 
svojho majetku. Všetci dobre vieme, že nie!

Bytové domy dostali po dohode s prvými ná-
jomníkmi upratovanie spoločných priestorov, 
za ktoré si platia. Treba podotknúť, že pracov-
ník, ktorý sa stará o spoločné priestory, nemá 
nič spoločné s osobnými vecami nájomníkov. 
Neustále plné vchody bicyklov, novín vyho-
dených zo schránok, rôzne druhy nábytku a v 
neposlednom rade i výkaly po domácich milá-
čikoch. Toto všetko sa nachádza v priestoroch, 
ktoré chcú mať nájomníci čisté. Nepomáhajú 
ani oznamy na dverách od vlastníka nehnuteľ-
nosti, teda od obce. Ak sa postavíme k svojmu 
osobnému majetku tak, že si ho budeme chrá-
niť a udržiavať, tak nebude problém mať udr-
žiavané vchody. 

Obec robí všetko preto, aby nájomníkom v 
čo možno najkratšom čase odstránila všetky 
nahlásené poruchy a prípadné nedostatky. 
No údržba obecného majetku nespočíva len 
v údržbe bytov, preto vás prosíme o zhovieva- 
vosť. 

Touto cestou zároveň oznamujeme všetkým 
nájomníkom bytových domov, že v termí-
ne do 31.01.2019 sú nájomníci povinní zo 
spoločných priestorov vypratať všetky svoje 
„osobné veci“ a uskladniť si ich do pridele-
ných pivničných priestorov, prípadne vy- 
viezť na Ekodvor. Oznámenie bude vyvesené 
na vchodových dverách a každý nájomník 
dostane i písomne upovedomenie.

Človek hľadá cestu, ako prísť k lepším rieše-
niam a spoločnej spokojnosti. Zvolili sme ten-
to spôsob, akým upozorniť vás nájomníkov, 
že máte nielen svoje práva, ale aj povinnosti. 
Niektoré sú striktne dané, avšak niektoré sú 
dané ľudsky, morálne.  

VT
Ilustračné foto: BH

Iba málokto vie, že nie všetky cesty, ktoré máme v obci, sú obecné. 
Na uliciach Hlavná Jaslovce, Hlavná Bohunice, Hlavná Paderov-
ce, Trnavská, okolo zastávky a od križovatky  smerom na atómové 
elektrárne (okolo pošty) sú cesty vo vlastníctve Trnavského samo-
správneho kraja. Ostatné sú v správe obce, aj cesta popri obchode 
COOP Jednota. Obec môže v zmysle zákona o hospodárení s ma-
jetkom obce opravovať len tie, ktoré má vo svojom vlastníctve. A to 
je dôvod, prečo mnohí dlhé roky žiadali opraviť prídlažbu pri ceste 
v správe kraja. O opravu sme Správu ciest žiadali dlhých šesť rokov 
a až v tomto roku v dušičkovom období začali s opravou tej hor-
šej, viac poškodenej prídlažby v Jaslovciach. Nás táto oprava nestála 

nič, všetko financoval TTSK. Niektorým občanom sa týmto vyriešil 
dlhodobý problém, ktorý mali pri vjazde k domu, kde často zapierali 
autom o dlažbu. Tento problém riešili dobetónovaním vjazdu. Rie-
šenie však nebolo najšťastnejšie, nakoľko betón zasahoval do vozov-
ky a ak by prišlo k nehode, mohol nastať problém. Pred niektorými 
domami tento problém pretrvával aj po oprave cesty. Každý takýto 
prípad sa snažíme riešiť individuálne. 
Nuž ľudia sme hocijakí. Keď sa robí,  nadávame, keď sa nerobí, na-
dávame tiež. O to viac poteší, keď niekto pochváli a povie, že cesta je 
teraz lepšia, širšia, ale hlavne - bezpečnejšia.

Božena Krajčovičová

NiE vŠEtky cEsty v OBci sú OBEcNé
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rozhodli sme, kto nás bude zastupovať nasledujúce štyri roky
V sobotu 10.11.2018 sa konali voľby do orgánov samosprávy našej 
obce. Mali sme dva volebné obvody a tri okrsky. K tomuto dátumu 
sme mali zapísaných 1804 voličov a na voľbách sa ich zúčastnilo 
1260, čo je 69,84 %.

Do obecného zastupiteľstva boli zvolení:
Volebný obvod č.1                             
1. Tibor Rapant, RNDr., PhD., nezávislý kandidát, 581 hlasov
2. Peter Slivenský, Ing., nezávislý kandidát, 439 hlasov
3. Marek Heteš, Ing., nezávislý kandidát, 412 hlasov
4. Roman Áč, nezávislý kandidát, 401 hlasov
5. Miroslav Gajarský, nezávislý kandidát, 388 hlasov
6. Ľuboš Bokor, Ing., nezávislý kandidát, 340 hlasov
7. Lucia Bubánová, Mgr., KDH, 322 hlasov
8. Peter Kiripolský, Ing., nezávislý kandidát, 309 hlasov

Volebný obvod č.2
1. Viliam Čapkovič, SMER-SD, SNS, 116 hlasov.

Za starostku obce bola zvolená:
Božena Krajčovičová, nezávislý kandidát, 878 hlasov.
Podrobnejšie výsledky sú zverejnené na našej webovej stránke v 
záložke Obec – Voľby – Samospráva.

BH
Foto: BH

vyhOdNOtENiE súťažE „slNkO – vOda - vZdUch “
Súťaž bola vypísaná pre deti od 6 do 10 rokov a od 10 do 15 rokov. Uzá-
vierka súťaže bola 31.10. Vyhodnotenie súťaže, do ktorej sa zapojilo 8 
detí, sa konalo 28. 11. na obecnom úrade. Deti, niektoré i v sprievode 
rodičov, prišli, aby si prevzali ocenenia. Kultúrna komisia po zvážení 
všetkých kritérií určila takéto poradie: 
Kategória 6 – 10 rokov
1. miesto – Katarína Tökölyová – mobilný telefón
2. miesto -  Filip Frančiak   – instax
3. miesto – Samuel Krutý, Andrej Junas – bezdrôtové slúchadlá 

Kategória 10 - 15 rokov 
1.miesto – Natália Nádaská - notebook
2.miesto – Alexandra Oravcová – instax
3. miesto – Alexandra Hetešová - instax
4. miesto – Anna Mária Tökölyová – instax.

Práce detí budete môcť vidieť v obecnom kalendári na rok 2019.
MO

Foto: MO   

Ocenení súťažiaci so starostkou
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NEZaBUdNitE 
na svoje daňové 

povinnosti

vZťah ľUdí k vErEJNEJ ZElENi JE rôZNy

Počas mojej dlhoročnej praxe v oblasti 
výrubov sa stretávame s rôznymi po-
hľadmi občanov na verejnú zeleň v našej 

obci. Zatiaľ čo jeden občan „bojuje“ za zacho-
vanie čo i len jedného stromčeka, iný by ne-
dbal vyrúbať strom len preto, že sa nachádza v 
blízkosti jeho obydlia a opadávajú z neho listy. 
Dôvodov na výrub je mnoho, no treba si uve-
domiť, že pri vydávaní rozhodnutia o výrube 
drevín, sa tieto posudzujú výlučne v zmysle 
príslušného zákona, kde sú jasne vymedzené 
podmienky, za akých je možné drevinu vy- 
rúbať. To znamená, že dôvody, ako napr. 
„neporiadok“ v jeseni z padajúcich listov zo 
stromu, často neopodstatnená a ničím ne-
podložená obava z padnutia stromu na stre-
chu rodinného domu a pod., nie sú dôvodmi 
na vydanie súhlasu s výrubom, pretože nie sú 
obsiahnuté v zákone 543/2002 Z. z. o ochrane 
prírody a krajiny v znení neskorších predpisov. 
Samozrejme, zákon jasne hovorí, že v prípade, 
keď drevina ohrozuje zdravie alebo majetok 
občana, napr. svojím zlým zdravotným sta-
vom,  je výrub dreviny jasný a neodkladný. 
Často počúvam: „Vyrúbme tie stromy, sú už 
vysoké a vysaďme namiesto nich krásne malé 
okrasné dreviny.“ Nie som si celkom istý, či 
rôzne okrasné kultivary, ktoré sa čoraz viac do-
stávajú do popredia pri výsadbe nových stro-
mov, plne nahradia niekoľko desiatok rokov 
rastúci vzrastlý strom, ktorý má podľa mňa 
omnoho väčší prínos pre našu spoločnosť a 
nevyčísliteľnú hodnotu. Preto si myslím, že sa 
naozaj oplatí poriadne zvážiť všetky okolnosti 
a dôvody pre výrub všetkých drevín. 
Plôch na výsadbu novej zelene je v našej obci 
pomenej a aj napriek tomu, že sa obec snaží 
„vypadnuté“ dreviny nahradiť novou výsadbou 
v rôznych lokalitách, ako je napr. miestny park, 
cesta na Mlyn a pod., nemyslím si, že je zele-
ne v našej obci v prepočte na počet obyvateľov 
dosť. Uvedomujem si, že mnohé stromy boli 
v dobrej viere „nešťastne“ vysadené občanmi 

na verejnom priestranstve v zelených pásoch, 
kde rokmi naberali na výške, hrúbke a hlbšie 
sa zakoreňovali, čo v súčasnosti spôsobuje 
obavu z narušenia inžinierskych sietí nachá- 
dzajúcich sa v ich dosahu, prípade zasahujú do 
elektrických rozvodov. Aj preto je potrebné na-
ozaj zodpovedne pristupovať k otázke výrubov, 
lebo existujú aj prípady, kedy je to mnohokrát 
naozaj nevyhnutné a žiadané a prípadné zane-
dbanie výrubu by mohlo mať za následok napr. 
poškodenie majetku. 
Obec, resp. pracovníci SOÚ v súvislosti s vý-
rubmi drevín využívajú všetky dostupné me-
tódy a možnosti posúdenia zdravotného stavu 
dreviny, najčastejšie vizuálne. V prípadoch, 
kedy je ťažké vyhodnotiť stav dreviny, požiada 
obec znalca o vypracovanie znaleckého po-
sudku, ktorý zhodnotí aktuálny stav predmet-
ných stromov z hľadiska prevádzkových rizík a 
zdravotného stavu. 
Často si ľudia taktiež myslia, že ak má drevina 
vizuálny nedostatok v podobe trhlín, rôznych 
dutín alebo trpia nejakou chorobou, musí ísť 
bezpodmienečne von. Tento prístup nás ale 
oberá o zeleň, pretože  drevina sa v mnohých 
prípadoch dá zachrániť a následne plní svoje 
dôležité funkcie ešte veľmi dlhé obdobie. Zá-
merne som sa tu nezmienil o význame dre-
vín v našej spoločnosti, pretože si myslím, že 
v súčasnosti už ľudia veľmi dobre vedia, aké 
funkcie a aký význam má zeleň pre náš život a 
životné prostredie. Smutné je len to, že mnohí 
na to zabúdajú a nesnažia sa hľadať riešenia, 
ako drevinu zachrániť, no idú tou omnoho jed-
noduchšou cestou, a to cestou výrubu. Možno 
je to aj naša pohodlnosť a ľahostajnosť, možno 
je to len naša nevedomosť, v každom prípa-
de pevne verím, že spoločne sa nám všetkým 
podarí zmeniť prístup a pohľad na zeleň a to 
nielen v našej obci. 

Ing. Maroš Dunda
Ilustračné foto: BH

Šidúnky

Daň z nehnuteľnosti * Správca dane 
oznamuje vlastníkom nehnuteľností, ktorí 
v roku 2018 nadobudli /kúpili, dosta-
li darom/ pozemok, dom alebo byt, že v 
priebehu januára 2019 je ich povinnosťou 
podať daňové priznanie k dani z nehnu-
teľnosti. Posledný deň podania je 31. ja-
nuár 2019. Daňovníci, ktorým v priebehu 
roka nadobudlo právoplatnosť stavebné 
povolenie alebo kolaudačné rozhodnu-
tie, podávajú  čiastkové priznanie k dani 
z nehnuteľnosti a daňovníci, ktorí preda-
li alebo darovali nehnuteľnosť, podávajú  
čiastkové priznanie na zánik daňovej po-
vinnosti. Čiastkové priznanie si podávajú 
i daňovníci, ktorí si uplatňujú nárok na 
oslobodenie  dane z dôvodu veku /v roku 
2018 dovŕšili 62 rokov/ alebo tí, ktorým 
bol vydaný preukaz fyzickej osoby s ťaž-
kým zdravotným postihnutím.  Daňové 
priznanie sa podáva v príslušnej obci, kde 
sa nehnuteľnosť nachádza.
Daň za psa * Správca dane oznamuje i 
vlastníkom psov, že predmetom dane 
je pes starší ako 6 mesiacov. Pri prvom 
prihlásení každý pes dostane známku s 
číslom, na základe ktorej pri zatúlaní psíka 
ľahko zistíme majiteľa. Tiež pripomíname 
daňovníkom, ktorí v priebehu roka 2018 
nejakým spôsobom o psíka prišli (darova-
nie, strata, úhyn), že túto skutočnosť tiež 
treba oznámiť na príslušnom obecnom 
úrade. 

SM

Oznamujeme občanom, že na matričnom 
úrade si môžete vyžiadať za poplatok 5 € 
druhopis rodného, sobášneho a úmrtné-
ho listu. Môžete tak spraviť na akúkoľvek 
udalosť (narodenie, sobáš a úmrtie), ktorá 
sa stala kdekoľvek na území Slovenska. 

SM

rOZŠírENiE slUžBy 
PrE OBčaNa

BLÍŽI SA ČAS RODINNEJ OSLAVY A 
NEVIETE SA ROZHODNÚŤ, KDE JU 
USPORIADATE? V Dome kultúry v Pa-
derovciach prenajímame klimatizované 
priestory na organizovanie menších sva-
dieb, rodinných osláv, firemných akcií, 
školení. Kapacita je do 100 miest. V ponuke 
sú aj služby kuchyne, kde si môžete objed-
nať menu podľa vlastného výberu. Infor-
mácie, objednávky a konzultácie: Beá- 
ta Matovičová, mobil: +421 905 286 649, 
e-mail: kuchyna@jaslovske-bohunice.sk .
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Od rozsiahlej rekonštrukcie našej miest-
nej ČOV už uplynulo niekoľko rokov 
a my môžeme len skonštatovať, že 

funguje dobre. Náklady na jej údržbu boli len 
minimálne a jej celkovo dobrú kondíciu pod-
čiarkujú aj dlhodobo dobré výsledky rozbo-
rov odpadovej vody na vstupe,  ale i výstupe z 
ČOV, ktoré sú pravidelne monitorované. 
Ako sa hovorí, nič nie je večné, preto obec po-
stupne pristupuje k výmene jednotlivých kom-
ponentov a dielov na premiešavacích zariade-
niach v dosadzovacích nádržiach, ktoré majú 
pohyblivé časti (kĺby, čapy atď.). Pri prácach 
bolo treba zabezpečiť vyprázdnenie jednej z 
nádrží, skontrolovať a vymeniť poškodené me-
chanické, neustále namáhané časti zariadení, 
vymenili sa „hadice“, ktoré zabezpečujú prívod 
vzduchu do nádrže a vyčistili všetky prevzduš-
ňovacie prvky nachádzajúce sa v nádrži. Popri-
tom sa nádrž vyčistila od rôznych kalov a usa-
denín, ktoré sa aj napriek pohyblivým „česlám“ 
na dne nádrže nakumulovali počas niekoľkých 
rokov. V tejto čiastkovej rekonštrukcii jednot-
livých dôležitých komponentov na ČOV bude-
me pristupovať aj v budúcom roku. Každé za-
riadenie a jeho komponenty, hlavne pohyblivé 
časti, majú výrobcom deklarovanú životnosť. 
Týmto spôsobom chceme zabezpečiť plynulý a 
hlavne bezproblémový chod ČOV aj na ďalšie  
obdobie. Verím, že zodpovednou starostlivos-
ťou a včasnou požadovanou výmenou kompo-
nentov v konečnom výsledku prispejeme aj k 
zníženiu nákladov súvisiacich s jej údržbou, 
pretože riešiť už vzniknutý havarijný stav by 
bolo aj finančne náročnejšie.

Ing. Maroš Dunda
Foto: Ing. Maroš Dunda, VT

čOv si vyžaduje starostlivosť

Čo sme našli v kanalizácii -vlhčené utierky patria do koša

Upchatá kanalizácia Sídliska - bola tam kovová tyč, igelitové vrecká aj časť kurčaťaÚdržba COV
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V rámci medzinárodného kongresu ITAPA 
2018 v Bratislave sa 14.11.2018 konalo sláv-
nostné vyhodnotenie 15. ročníka ZlatyErb.sk 
2018 o najlepšiu webovú stránku samosprávy. 
Po minuloročnom prvom mieste v kategórii 
obcí sme sa tento rok umiestnili na krásnom 
2. mieste so stratou 0,1 bodu na víťaznú obec. 
Cenu za obec bola prebrať starostka obce Bo-
žena Krajčovičová spolu s Boženou Hidegheti-
ovou a Ing. Mariánom Vajdečkom. Do súťaže 
sa zapojilo 81 samospráv. Porota hodnotila 66 
kritérií v 12 kategóriách. 

Zoznam ocenených:
Kategória obce
1. miesto - stránka obce Valča (52.5 b.)
2. miesto - stránka obce Jaslovské Bohunice 
(52.4 b.)
3. miesto - stránka obce Ľubica (49,3 b.)
4. miesto - stránka obce Nitrianske Pravno 
(48,3 b.)
5. miesto - stránka obce Trnavá Hora (45,2 b.)
5. miesto - stránka obce Hažín (45,2 b.)
Súhrn výsledkov víťazov 15 ročníkov: 4x Kla-
tova Nová Ves, 4x Trnavá Hora, 2x Chocholná 

Velčice, 
1x Jaslovské Bohunice, Ľubica, Krivosúd-Bo-
dovka, Ražňany, Valča.
Kategória mestá a mestské časti
1. miesto - stránka mesta Nové Zámky  
(51,7 b.)
1. miesto - stránka mesta Trenčín (51,7 b.)
1. miesto - stránka mesta Bratislava (51,7 b.)
2. miesto - stránka mesta Stará Turá (51,4 b.)
3. miesto - stránka mesta Dubnica nad Váhom 
(51 b.)
4. miesto - stránka mestskej časti Bratislava - 
Dúbravka (50,8 b.)
5. miesto - stránka mestskej časti Bratislava - 
Petržalka (50,5 b.)
Súhrn výsledkov víťazov 15 ročníkov: 10x Bra-
tislava, 2x Martin, Trenčín, 1x Banská Bystri-
ca, Nitra,
Nové Zámky.
Komplexné hodnote-
nie nájdete na našom 
webe.

Ing. Marián Vajdečka

V roku 2018 využívalo služby Kuchyne 
Paderovce 120 dôchodcov. Z toho sa 45 
stravovalo pravidelne. Pribudlo nám 20 
nových stravníkov. V čase od januára do 
novembra sme uvarili 12873 obedov, z 
toho 9986 obedov odobrali dôchodcovia. 
Priemerne je to 59 obedov denne. V prie-
behu týždňa varíme rôzny počet obedov 
podľa objednávok. Najmenej je to v pon-
delok, najväčší záujem je v stredu, kedy 
je to okolo 100 obedov za deň. Varili sa 
zväčša mäsité jedlá. Naše služby využí-
vajú nielen seniori, ale aj mladšie vekové 
kategórie, občania z Radošoviec, firmy 
pracujúce na území obce a zamestnanci 
atómových elektrární. Obedové lístky je 
možné zakúpiť si každú stredu v jedálni 
pod poštou v čase výdaja obedov, a to od 
10.30 do 11.30 hod a na obecnom úrade v 
čase úradných hodín u pani Beáty Matovi-
čovej, v čase jej neprítomnosti, v pokladni 
obecného úradu.

BM

stravOvaNiE 
dôchOdcOv

Naša stránka patrí medzi najlepšie

sídliskO

Rekonštrukcia Sídliska pokračuje. Priestory medzi garážami boli už 
ich nájomcom sprístupnené, okrem posledného radu od Krátkeho 
poľa. Teraz práce pokračujú na komunikácii ku garážam a pred byto-
vými domami – „kockami“. V čase fotenia práce prerušilo zlé počasie.

Foto: BH



12 Blavské noviny

vianočný stromček je už ozdobený

Keď sa povie Vianoce, pravdepodobne si každý v prvom rade predstaví vianočný stromček. Je asi najznámejším symbolom Vianoc. Vetvičky 
nášho stromčeka, ktorý máme na námestí, už tradične v prvý decembrový utorok ozdobili deti z materskej školy vlastnoručne vyrobenými 
ozdobami. Nechýbali pri tom básničky a pesničky. Dozvedeli sme sa tiež, čo by si chceli nájsť pod stromčekom. 

Na deťoch bolo vidieť veľkú radosť z blížiacich sa Vianoc. 
M.O.

Foto: D.H.

Lampiónový 
sprievod

Tohtoročný lampiónový sprievod sa uberal rovnakou trasou ako 
tie predchádzajúce - cez Nám. sv. Michala na Novú a Orechovú uli-
cu a chodníkom pre cyklistov do Paderoviec. Kto nevládal, mohol 
sa od kaštieľa odviezť autobusom, ostatní  sa prešli ku Kostolu sv. 
Martina v Paderovciach, kde pán farár povedal pár slov. Odtiaľ sme 
sa presunuli ku kultúrnemu domu. Tu sa mohli všetci občerstviť a 
vypustiť si lampión šťastia. Deti čakala sladká odmena. 
Ďakujeme všetkým zúčastneným, policajnému zboru a Dobrovoľ-
nému hasičskému zboru obce Jaslovské Bohunice za starostlivosť 
o našu bezpečnosť a jazdeckému klubu AXA, ktorý do sprievodu 
každoročne chodí s koňmi.

M.O.
Foto: D.H.
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Štyri sviečky  na venci, ktoré sa zapaľujú  postupne počas šty-
roch nedieľ pred Vianocami, symbolizujú advent. Obdobie, 
keď každým dňom vianočná atmosféra „hustne“ a netrpezli-

vosť, najmä detí, rastie. Aj tento rok obec zorganizovala pod poš-
tou 30.11. vianočné dielne. V spoločenskej miestnosti sa stretli 
šikovné žienky aj deti s cieľom vyrobiť si vlastný adventný veniec, 
na ktorý si priniesli materiál. Odbornú pomoc nám poskytla  pani 
Vozárová, majsterka odborného výcviku v SOŠ Rakovice. Prinies-
la pre všetkých pestrý dekoračný materiál, ale v zásobe mala aj 
veľa nápadov a rád. 
Domov si všetci odnášali nádherné adventné vence.  O občerstve-
nie sa nám postarali  naše kuchárky. Ďakujeme všetkým, ktorí 
nám pomohli a zúčastnili sa. 
Všetkým želáme  krásne a požehnané vianočné sviatky.

M.O.
Foto: D.H.

vLastnoručne vyrobené 
dekorácie sú v trende



Lúskame orechy - neklamný príznak blížiacich sa Vianoc
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Bohunka bola úspešná pri získaní účelo-
vej dotácie z Vyššieho územného celku 
Trnavského samosprávneho kraja na 

projekt: „Podpora zdravia, prevencie chorôb a 
aktivít zameraných na pomoc sociálne odkáza-
ných občanov“. 
Zakúpené pomôcky z tohto projektu nám po-
máhajú pri sociálnej rehabilitácii, prostredníc-
tvom ktorej dochádza k obnove sociálnych a 
spoločenských schopností. Pomôcky pozitívne 
prispievajú nielen v procese adaptácie nových 
klientov, pri nadväzovaní nových kontaktov 
a vzťahov, ale ponúkajú našim klientom tiež 
zmysluplné trávenie voľného času.
Profesionálny stolný futbal nám umožňuje ši-
roké využitie, nakoľko je špeciálne prispôsobe-
ný aj k  invalidným vozíkom. Hrou sa posilňuje 
vzájomná koordinácia zrakového vnímania a 
pohybov rúk. Okrem toho je využívaný nielen 
našou klientelou, ale aj dobrovoľníkmi a rodin-
nými príslušníkmi vo vzájomných turnajoch s 

cieľom upevňovania vzájomných vzťahov a tí-
movej spolupráce. 
Rám pre ručné tkanie zas využívame najmä 
pre skrášlenie priestorov zariadenia s cieľom 
rozvíjania a podpory tvorivosti a jemnej mo-
toriky.
Tiché kuželíky sa nám osvedčili aj u klientov s 
intoleranciou na hluk. Využívame ich pri akti-
vitách v interiéri ako aj exteriéri, pre klientov 
mobilných aj imobilných.
Padák je zábavná pomôcka pri skupinovej 
kinezioterapii, ktorý podporuje nevyhnutnú 
spoluprácu medzi hráčmi.  Nezabudli sme ani 
na pomôcky, ktoré nám pomáhajú pri tréningu 
našej pamäti, akou je sudoku, ktoré je príjem-
nou obmenou krížoviek v tlačenej forme.
Zakúpené pomôcky podporujú zábavnou for-
mou súťaživosť, tvorivosť, komunikatívnosť a 
spoluprácu našich klientov.
Okrem toho u nás využívame aj prvky aroma-
terapie. Aromaterapia znamená v preklade, 

liečba vôňou. Naši klienti si vypestovali voňavé 
bylinky – mätu, medovku a šalviu, ktoré sme 
mohli použiť na pekné spríjemnenie jesenných 
dní v našej Bohunke. Vôňa byliniek vždy u na-
šich klientov navodí nielen atmosféru relaxu, 
pekných spomienok a pohody, ale okrem toho 
stimuluje aj ich čuchové a chuťové zmysly. Pri 
čistení jabĺk a lúskaní orechov si zasa naši kli-
enti zaspomínali na mladé časy. Tiež si zaspo-
mínali na blížiace sa Vianoce, keď sušené jabĺč-
ka a oriešky vešali na stromček ako ozdoby 
alebo ako deti dostali do čižmy od Mikuláša.
Počas jesene sme sa venovali aj tvorivým akti-
vitám. Tie u našich klientov vyvolávajú nielen 
dobrý pocit zo svojej práce a úsmev na perách, 
ale tiež povzbudzujú aj ich fantáziu. Gaštany 
sme využili na venček, ktorý nám skrášľuje 
vchod do zariadenia. Okrem toho sme sa ne-
báli zašpiniť od farieb a vyrobili sme si farebný 
jesenný svietnik, košíček či kvety zo šišiek, kto-
ré nám nezvädnú.
Október je mesiacom úcty k starším. Ani ten-
to rok na nás deti zo ZŠ s MŠ a ZUŠ Jaslovské 
Bohunice nezabudli a prišli nás navštíviť. Pre 
našich starkých si pripravili krásny program, 
ktorým našim klientom vyčarili úsmev na tvá-
rach. Okrem toho sa uskutočnil druhý ročník 
turnaja mladí verzus starkí v hode do obrieho 
terču a ako novinka boli súčasťou turnaja aj 
kolky. Ako minulý rok aj tentokrát naši starkí 
vyhrali, čím obhájili svoje prvenstvo. 
V novembri nás prišli navštíviť Kátlované, 
ktorí nám zahrali a zaspievali, čím nám náš 
deň spríjemnili. Zastavili sa u nás aj študentky 
Obchodnej akadémie v Trnave, ktoré si pre nás 
pripravili tréning pamäti na tému Európska 
únia. Bolo to veľmi milé a zábavné popolud-
nie, kde sa naši klienti dozvedeli veľa nového o 
fungovaní Európskej únie, ale aj o jej členských 
štátoch. Pozitívom  tiež bolo to, že si oprášili aj 
staré vedomosti, o ktorých si možno mysleli, že 
ich už dávno zabudli, z čoho mali veľkú radosť.
Pomaličky sa nám však blížia Vianoce, a tak 
sme sa už aj u nás v Bohunke začali pripravo-
vať. So žiačkami zo ZŠ Jaslovské Bohunice sme 

Prešla ďalšia jeseň, ktorú sme prežili v Bohunke našej 
a už je tu zase zima a u mnohých aj kašeľ. 

Spomíname na roky minulé, 
keď sme v našich domovoch žili, plní elánu a sily. 

Blížili sa Vianoce, tie krásne sviatky roka, 
keď sme oslavovali s celou rodinou 
v jasličkách na slame ležiace dieťa. 

Z rádia zneli koledy, tá nesmrteľná Tichá noc, 
ktorá ešte viac umocňovala čaro každých Vianoc. 

Na stole voňala kapustnica, ryba, šalát, 
medovníčky a iné dobroty, 

na ktoré sa tešili dospelí aj deti. 
V izbe svietil stromček veselými svetielkami 

a pod ním boli tajomné balíčky, ktoré sme s láskou na-
chystali. 

V našej mnohokrát bezmocnej starobe 
na tieto chvíle radi spomíname,

a veríme, že aj naše deti a vnúčatá nezabudnú na ne. 

Báseň od klientky Melánie Gergelyovej Deti nás vedia vždy potešiť

Pri lúskaní orechov sme si 
zaspomínali na mladé časy
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Zima nášho detstva 
Zima, zima tu je, sniežik poletuje 

a my sme boli veselí, 
koľko snehu nám z neba poslali. 

Vytiahli sme sane, sadli sme si na ne, 
nevadila nám zima ani mráz, 

veď nastal zimných radovánok čas. 
Nebola to doba fejsbukov ani počítačov, 

ale doba stavania snehuliakov. 
Na hlavu starý hrniec, miesto nosa mrkva, 

do očí uhlíky, len aby bol veliký.
Cesty autami prepchaté neboli, 

ale často bolo počuť dupot koní a zvončeky saní, 
ktoré za sebou ťahali. 

Ach, a tie zimné večery, keď sme premrznutí 
pri teplých kachliach sedeli. 

Na rozprávky z televízie sme nečakali, 
veď to čudo sme ešte nepoznali. 

S radosťou sme čítali rozprávky z kníh, 
boli v nich strigy, princezné a tajomný mních. 
Potom sa ozval matkin hlas, deti už je neskoro, 

pomodliť a spať, aby ste vládali ráno do školy vstať. 
Ani sme nevedeli, ako sa zima pominula 

a nová jar na dvere nesmelo zaťukala.
Ale to je už ďalšia kapitola, 

ktorou sa ďalšia etapa roku začínala.

Báseň od klientky Melánie Gergelyovej

Na svätého Mikuláša neučí sa neskúša sa, 
písali sme na tabuľu za dávnych čias, 

keď sme ešte sedeli v laviciach. 
Dnes už do školy nechodíme, 

o to usilovnejšie si kolená mastíme. 
S Mikulášom chodia aj čerti, 

s tými nie sú žiadne žarty, 
ale chodia aj anjeli, aby sme sa nebáli. 

Ale dnes už nie sme deti, 
mnohí nesmú jesť ani maškrty. 

Vzhľadom na naše choroby a roky, 
nahradili ich rôzne lieky. 

Teda Mikuláš, ak v tom koši niečo máš, 
rozdaj to radšej tým malým, 

veď sa ťa už dosť načakali.
Báseň od klientky Melánie Gergelyovej

Padák pomáha pri skupinovej kinezioterapii

Pani Františka Taligová sa narodila v októbri pred 100 rokmi. V deň, 
keď bola vyhlásená nezávislosť Česko-Slovenska a pár dní po jej naro-
dení sa skončila 1. svetová vojna. 

Dožila sa ich v dobrom zdraví. Napriek pokročilému veku má stále ús-
mev na tvári  a zmysel pre humor. Jej spomienky sú bohaté. Veď prežila 
veľkú hospodársku krízu, 2. svetovú vojnu, prevraty. S manželom vy-
chovali 5 detí. Má 11 vnukov, 16 pravnukov a 1 prapravnučku. Vnučky 
ešte učila robiť koláče a lokše. Celý svoj život pracovala na družstve. 
Po odchode na dôchodok, ako sama povedala, aby jej rýchlejšie prešiel 
čas, robila okolo domu.

Svoje okrúhle narodeniny oslávila spolu so svojimi najbližšími. Sta-
rostka Božena Krajčovičová sa tiež pripojila ku gratulantom a s kyti-
cou a darčekom jej prišla domov popriať veľa zdravia a spokojnosti. 

V Pamätnej knihe obce zostane pre budúcnosť zápis o tejto skromnej 
a pracovitej žene, ktorá sa zaradila medzi tých pár ľudí, ktorí sa dožili 
tohto krásneho jubilea. 

M.O.
Foto: M.O.

strávili tvorivé popoludnie. Naši klienti sa naučili, ako si vlastnoručne vy-
hotoviť rôzne vianočné ozdoby a dekorácie, z čoho máme veľkú radosť.
Všetkým vám veľmi pekne ďakujeme za krásne spríjemnenia všedných 
dní a už teraz sa tešíme na vašu ďalšiu návštevu.
Autor článku a fotografií: Mgr. Valéria Chorvatovičová – sociálny pracovník

Mgr. Monika Mitasová – inštruktor sociálnej rehabilitácie

NaPriEk vEkU 
s úsmEvOm 
a hUmOrOm

Pani Františka Taligová
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mama nebola nadšená, keď sme mali dom plný húseníc

RNDr. Tibor Rapant, PhD.

Náhodne pri rozhovore o úplne niečom inom 
som zachytila zábavnú historku o húseni-
ci stratenej v knižnici. Takéto informácie ma 
okamžite postavia do pozoru a začnem pátrať. 
Tak som sa dostala k nie celkom všednej záľu-
be, ktorou je entomológia alebo preložené do 
zrozumiteľnej podoby –štúdium a zbieranie 
hmyzu. Zbierame rôzne veci, ale zbierať mo-
týle a chrobáky vyžaduje aj určitú prípravu, 
vedomosti a najmä trpezlivosť. Preto som sa s 
veľkými očakávaniami obrátila na pána RNDr. 
Tibora Rapanta, PhD. zo Záhradnej ulice, kto-
rému svet hmyzu a motýľov počaroval. Jeho 
rozprávanie je veľmi pútavé, zaujímavé a vtip-
né a po prečítaní rozhovoru sa vám budú aj tie 
húsenice určite páčiť.

Zaujímavý a nevšedný koníček - zberanie mo-
týľov. Kedy ste s tým začali a čo dalo k tomu 
podnet?
Aby som mohol odpovedať na túto otázku, 
musel som sa porozprávať s mojimi rodičmi. 
Ja si pamätám, že som motýle zbieral odjakži-
va. Rodičia mi povedali, že sa to začalo ešte v 
predškolskom veku. Pravidelne niekoľkokrát 
do roka sme navštevovali moju krstnú mamu, 
ktorá sa vydala do obce Košecké Podhradie, 
kde pracovala ako učiteľka. Táto obec leží v 
Strážovských vrchoch, obklopená lesmi a lú-
kami, ktoré boli a stále sú rajom pre nespo-
četné druhy motýľov a chrobákov. Fascinovali 
ma najmä druhy, ktoré u nás „na dolniakoch“ 
bežne nežijú, napríklad dúhovce s krídlami 
meniacimi farebné odtiene podľa toho, pod 
akým uhlom na ne dopadajú slnečné lúče. Tam 
niekde sa to začalo a trvalo to až do môjho 
odchodu na vysokú školu do Bratislavy. Počas 
štúdia na vysokej škole už nebolo toľko voľné-
ho času, takže som so zberateľstvom skončil. 
Samozrejme, láska k motýľom a chrobákom 
je na celý život, bolo úžasné vidieť nádherné 

zahraničné exempláre naživo v Botanickej 
záhrade v Košiciach alebo obdivovať zbierky 
Prírodovedeckého múzea vo Viedni, ktoré sú 
úžasné.

U motýľov je jedna zaujímavá vec. Sú to nád-
herné, krehké stvorenia. Až nadpozemsky 
krásne. Ale predchádzajú im húsenice, ktoré 
vo väčšine ľudí vzbudzujú odpor. I keď sú tiež 
krásne, zaujímavé a farebné. Ako to bolo u 
vás s húsenicami?
Chov húseníc bol neoddeliteľnou časťou mo-
jej záľuby. A nebolo to iba za účelom prírastku 
do mojej zbierky. Ak už som mal jeden alebo 
dva exempláre toho istého druhu, ostatné som 
púšťal. Keď sa svojho času vyrúbali a porezali 
staré „napadnuté“ stromy v parku, našiel som 
v dreve desiatky lariev rôznych chrobákov 
vrátane roháča a fúzača veľkého. Celé kusy 
dreva som zobral domov a niekoľko exemplá-
rov som dochoval. S húsenicou mám aj jednu 
veselú príhodu. Na dnes už neexistujúcom 
asfaltovom ihrisku som našiel húsenicu lišaja 
pávookého, ktorá práve zliezla z topoľa (tiež už 
neexistujúceho) a išla sa zakukliť. Nemal som 
pri sebe žiadnu krabičku, tak som ju iba opa-
trne zabalil do vreckovky a vložil do vrecka. 
Po ceste domov som sa ešte zastavil v knižnici 
(sídlila v starej budove, kde je dnes sídlo fir-
my TechPump) za pani Vrbovskou, ktorá tam 
vtedy pracovala. Chvíľu sme podebatovali a 
potom som išiel domov. Doma som opatrne 
vybral vreckovku a zistil, že je prázdna. Húse-
nica nebola ani vo vrecku, ani nikde na noha-
viciach, tak ma napadlo, že mi musela utiecť 
v knižnici. V panike a strachu o húsenicu (ak 
ju objaví pani Vrbovská...) som utekal späť do 
knižnice. Poctivo som zaklamal, že som si ešte 
prišiel vybrať nejakú knižku, lebo som sa ne-
odvážil priznať, že niekde po knižnici behá 10 
cm húsenica hrubá ako palec. Postupne som 
prešiel celú knižnicu, všetky uličky a police s 
knihami, ale nič som nenašiel. Počas hľadania 
som cítil občas svrbenie na chrbte, ale v strese 
som tomu nevenoval pozornosť. Až keď som 
na pleci pocítil nejaký pohyb, položil som na 
to miesto ruku a pod tričkom som zacítil zná-
my oválny tvar. Húsenica mi z vrecka postupne 

po chrbte prešla až na plece. S veľkou radosťou 
som sa rozlúčil a utekal domov s novým prí-
rastkom.

Chlapci v tom veku majú iné záľuby aj zbera-
teľské vášne. Mali vaši kamaráti pre to pocho-
penie alebo o tom nevedeli?
Vedeli o tom prakticky všetci moji kamaráti a 
celá široká rodina. Nosili mi každého motýľa 
alebo chrobáka, ktorého našli niekde na chod-
níku alebo v tráve. Niekedy sa stalo, že aj do-
spelí ľudia, ktorých som poznal iba z videnia, 
mi priniesli húsenicu, ktorú našli, keď oberali 
ovocie alebo kopali mrkvu alebo zemiaky. My-
slím, že všetci mali pre to pochopenie, aj keď 
pamätám si dve udalosti, keď som riadne „vy-
točil“ moju mamu. Prvý raz to bolo, keď som 
v mojej kolónii húseníc objavil lumky. Sú to 
také okrídlené „mravce“, ktoré kladú vajíčka 
do húseníc, následne vyliahnuté larvy húseni-
cu zvnútra zožerú a tá zomiera. V panike som 
všetky klietky s húsenicami ponosil domov do 
vstupnej chodby, aby som ich uchránil. Viete 
si predstaviť, aká bola mama nadšená, keď pri-
šla domov z práce a mala dom plný húseníc. 
Druhýkrát to bolo, keď sa mi vyliahlo niekoľko 
exemplárov lišaja smrtkového. Jeho húsenica 
sa okrem iného živý listami zemiakov a kuklí 
sa v zemi v hĺbke asi 30 cm. Jeho kukly našiel 
kamarát na konci leta pri vykopávaní zemia-
kov a doniesol mi ich. Ja som ich starostlivo 
uložil do zeme v klietkach a čakal do začiatku 
októbra, kedy sa smrtihlavy vyliahli. S kama-
rátom sme motýle zobrali z klietky a pustili u 
nás na chodbe. Smrtihlav je jeden z našich naj- 
mocnejších motýľov, keď okolo vás letí, je to 
zvuk ako malé lietadlo. Boli sme fascinovaní lie- 
tajúcimi motýľmi a nejako sme si nevšimli, že 
motýle „vypúšťajú“ takú oranžovú tekutinu. Po 
ukončení leteckého dňa boli záclony v chodbe 
s jemným oranžovým vzorom, našťastie to išlo 
vyprať.

Pamätáte si ešte, ktorý motýľ bol váš prvý a 
ako ste začínali?
Pri preparovaní motýľov a chrobákov som 
používal obyčajné krajčírske špendlíky a poly-
styrén. Takisto vypreparované exempláre som 
mal iba napichané na tabuli polystyrénu. Aký 
bol môj prvý motýľ si nepamätám, odvtedy 
prešlo viac ako 40 rokov a ja mám občas pro-
blém si spomenúť, čo bolo minulý týždeň... 
Ale predpokladám, že to bol nejaký mlynárik 
alebo babôčka, ktorých vtedy lietali v Bohuni- 
ciach tisíce. Neskôr som sa viac zameral na 
chov húseníc. Problém s chytaním motýľov je 
taký, že veľakrát je ulovený exemplár už poško-
dený, má napríklad zlomené krídlo. Oveľa jed-
noduchšie je chytiť húsenicu a dochovať si mo-
týľa doma. Na dvore sme mali starú drevenú 
latrínu, ktorá sa už dávno nepoužívala. Tú som 
si upravil, namontoval poličky a založil svoju 
húseničiu farmu. Takto som dochoval množ-
stvo nádherných motýľov i chrobákov.

Uránia madagaskarská
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Keď ste zistili, že váš záujem v tomto smere je 
hlbší, aj ste si k tomu niečo naštudovali?
Keď rodičia videli, že to myslím vážne, mama 
ma zobrala na návštevu ku kolegovi, ktorý bol 
„profesionálnym“ zberateľom. Tam som pr-
výkrát v živote uvidel zbierky profesionálne 
vypreparovaných exemplárov našich aj zahra-
ničných motýľov a chrobákov, vrátane druhov 
patriacich k tomu najkrajšiemu, čo ríša hmyzu 
ponúka. Keď mamin kolega videl moje nadše-
nie, poukazoval mi, čo a ako používa, dostal 
som od neho moje prvé entomologické špend-
líky. Kúpil som si knihu o preparovaní motýľov 
a chrobákov a postupne som sa naučil prepa-
rovať takmer ako profesionál. O mojej záľube 
vedeli aj v škole, takže ak som dostal nejakú 
knižnú odmenu, štandardne to bol atlas hmy-
zu alebo niečo podobné.

Asi väčšina z nás si pri zberateľovi motýľov 
predstaví postavu „motylkára“ z Winnetoua. 
Ako ste chytali motýľov vy?
Na začiatku to bolo takmer rovnaké, iba som 
nemal koňa. Používal som, čo dom dal. Na chy-
tanie motýľov som na zahnutý drôt natiahol 
mamine staré pančuchové nohavice a sieťka 
na motýle bola na svete. Chodil som náhodne 
do parku alebo na okolité polia a poľné cesty a 
chytal motýle a chrobáky, ktoré tam bežne li-
etali. Neskôr som už mal naštudované miesta 
a obdobia výskytu jednotlivých druhov, takže 
som cielene chodil „loviť“ konkrétne druhy - či 
už dospelé exempláre alebo húsenice. 

Väčšina z nás obdivuje krásu denných mo-
týľov. Tie nočné, mory, v nás trošku zobúdzajú 
strach, ale pritom niektoré sú veľmi pekné, čo 
sa týka kresieb krídel. Zbierali ste aj tieto?
Samozrejme, nočné motýle patria neodmysli-
teľne do mojej zbierky. Náš a tiež európsky naj-
väčší motýľ je okáň hruškový. Je to nádherný 
motýľ s krásnym sfarbením, ktorý lieta v noci a 
cez deň sedí v tieni na kmeňoch alebo starých 
domoch. Jeho húsenica sa živí listami ovoc-
ných stromov a dorastie až do dĺžky 15 cm. 
Počas prvých dvoch dní svojho života zhltne 
húsenica približne 86-tisíckrát toľko potravy, 
ako sama váži. U človeka by to vyzeralo, ako 
keby trojkilový novorodenec zjedol 273 ton 
potravy. Naopak, dospelé motýle neprijímajú 
žiadnu potravu a celá ich existencia je zamera-
ná iba na zachovanie rodu.

Ako sa spracovávajú exempláre, aby sa moh-
li vystaviť v zbierke? Je to celá veda a treba k 
tomu veľkú trpezlivosť.
Trpezlivosť je absolútne nevyhnutná, lebo pre-
parovanie je vyslovená „piplačka“. Do dneš-
ného dňa nechápem, ako som to bol schopný 
robiť, keďže pri športe alebo práci som v tom 
období nikdy trpezlivý nebol, práve naopak. 
Každé krídlo, tykadlo, noha, všetko musí byť 
zafixované v správnej polohe na preparačnej 
podložke. Niekedy to bola operácia na desi-
atky minút. V takejto polohe sa nechá motýľ 
alebo chrobák „uschnúť“ a exemplár je hotový. 
Samozrejme, pred týmto všetkým je potrebné 
motýľa alebo chrobáka usmrtiť, čo bol asi tiež 

jeden z dôvodov, prečo som s týmto koníčkom 
skončil. Na druhej strane, reprodukčná schop-
nosť hmyzu je obrovská a pri množstvách 
hmyzu, zahubených používaním postrekov a 
prácami v poľnohospodárstve a lesnom hospo-
dárstve, je tých zopár exemplárov usmrtených 
entomológmi zanedbateľné číslo.

Je potrebné sa nejako špeciálne o zbierku sta-
rať? Vyžaduje ukladanie v nejakých špeciál-
nych podmienkach?
Aj po vypreparovaní predstavujú motýle a 
chrobáky stále biologický materiál. Preto je po-
trebné zbierku chrániť pred škodcami. Takisto 
môže zbierku poškodiť prach, veľká vlhkosť, 
svetlo. Preto sú zbierky umiestnené v entomo-
logických škatuliach, ktoré treba pravidelne 
kontrolovať. Ja som používal drevené škatule s 
presklenou čelnou stranou.

Mali ste vo svojej zbierke aj niečo cudzokraj-
né?
Osobne som nikdy nič v cudzine neulovil a 
ani som sa o to nesnažil, lebo takéto aktivity 
sú zvyčajne regulované zákonnými normami. 
Mám však jeden exemplár vzácneho motýľa 
druhu uránia madagaskarská, ktorý mi už 
dávnejšie priniesol z výletu v Prahe môj mladší 
brat Rasťo. Už meno motýľa napovedá, že vo 
voľnej prírode žije iba na ostrove Madagaskar. 
Oprávnene patrí medzi najkrajšie sfarbené 
motýle sveta. A za cudzokrajný alebo lepšie 
medzinárodný druh sa dá považovať aj už spo-
mínaný smrtihlav. Domovom tohto motýľa je 
Afrika, odkiaľ na jar prilietajú oplodnené sa-
mičky k nám (preletia aj viac ako 4500 km) a 
kladú vajíčka na listy zemiakov a ďalších rast-
lín. Následne sa na jeseň liahne „naša“ generá-
cia motýľov, ktorá odlieta do Afriky.

Koľko motýľov mala vaša zbierka?
Dnes je z mojej zbierky už iba torzo, ale v 
časoch „najväčšej slávy“ som mal okolo 200 
exemplárov motýľov a chrobákov.

Na Slovensku žije okolo 3500 druhov motýľov. 
Nie sú to len tie krásne farebné, ktoré poletujú 

nad rozkvitnutými lúkami. Ale keď teraz vidí-
te motýľa, viete ho pomenovať?
Veľa z toho, čo som sa v mladosti o motýľoch 
a chrobákoch naučil, si stále pamätám. Stále 
viem pomenovať veľa druhov, viem, ktorá hú-
senica ku ktorému motýľovi patrí. Ale zďaleka 
to nie sú už tie znalosti, keď som poznal stovky 
druhov, vedel som, kde a kedy sa vyskytujú, 
čím sa živia ich húsenice a podobne.
Krajina sa mení. Poľnohospodárska výroba, 
používanie chémie, industrializácia, vykášanie 
lúk – to všetko má za následok rapídny úbytok 
motýľov, ale aj všetkého živočíšstva spojeného 
s kvitnúcimi lúkami. 
Počas môjho detstva bolo motýľov jedno-
značne viac. Babôčku pávookú alebo admirál 
mohol človek počas leta stretnúť na každom 
kroku, vidlochvost feniklový patril k bežným 
obyvateľom našich záhrad, jeho nádherné hú-
senice som bežne nachádzal na kôpri a mrk-
ve. Dnes zazriem vidlochvosta iba zopárkrát 
počas leta a vždy mám radosť, že ešte úplne 
nezmizol. Vyrúbaním napadnutých stromov 
v parku sme prakticky zlikvidovali výskyt veľ-
kých chrobákov, aj keď roháč sa v našej dedine 
vyskytuje celkom pravidelne.

Rozprávanie o zaujímavom koníčku, ktoré by 
mohlo zaplniť aj polovicu novín. A ešte k tomu 
pán Tibor Rapant je pohodový človek, ktorý 
má rozprávačský talent. Tí, čo ho poznajú, ve-
dia, že počuť historky v jeho podaní je zážit-
kom. Ďakujem, že sa podelil o ne aj s čitateľmi 
našich novín.

Už teraz je problém nájsť v zastavaných oblas-
tiach motýle, ktoré patria tak ako včely medzi 
opeľovače. Škodí im napríklad aj pravidelné 
kosenie trávy. Trávnik síce vyzerá upravene, 
ale život v ňom nie je. Ak máte možnosť, ne-
chajte vo svojom okolí trávu rásť – kvitnú v nej 
rôzne kvety, alebo vysádzajte kvitnúce kríky a  
kvety. Okrem ich pestrej krásy vás určite poteší 
aj pohľad na nádherné motýle, ktoré sa strá-
cajú práve vďaka našej činnosti.  

BH

Najväčší motýľ v strede je okáň hruškový, nočný motýľ, ktorý je najväčším v strednej Európe
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dušičky sa bLížia

Posledný októbrový piatok sme sa stretli v spoločenskej miestnosti pod Poštou a vyrábali sme dekoračné „dušičkové“ vence.
Foto: DH, MO
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V októbri, ktorý je aj mesiacom úcty k 
starším, sa 14.10. konalo v Spoločenskom 
dome PD posedenie dôchodcov. Zišlo sa 
ich asi 200, aby sa po príhovore a poďako-
vaní starostky za prácu, ktorú vykonávali 
a vykonávajú, za pomoc svojim rodinám, 
za výchovu vnúčat, pobavili pri programe 
Veselej trojky a rozprávača Štefana Hruš-
tinca.

Danka H. 
Foto: M.O.

POsEdENiE s 
dôchOdcami
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Zima sa blíži, ochladzuje sa, teploty už ko-
nečne zodpovedajú ročnému obdobiu. Lístie 
zo stromov už takmer opadlo a to je správny 
čas na jesennú brigádu v okolí  rybníka. Našu 
brigádu sme naplánovali na 17.11.2018, čo je 
presne rok od vypustenia rybníka. 
Pred druhou hodinou poobede sa schádzame 
pri rybníku. Chuť do práce nám nechýba, veď 
práce máme pred sebou veľa. Rozdeľujeme si 
úlohy a ideme na to. Počasie je nádherné, sl-
niečko svieti, teplota je síce iba 6°C, je však 
bezvetrie a to je fajn. 
Počas brigády sme vyčistili odkvapové ríny ce-

lého bloku garáží aj nad altánkom, odvodňova-
cí jarok pozdĺž garáží, upratali altánok, pohra-
bali lístie, pozberali odpadky a vyčistili okolie 
rybníka. Podarilo sa nám naplniť takmer celý 
kontajner lístím. Je to dôležité, pretože napa-
dané lístie v rybníku by po zamrznutí hladiny 
vytváralo toxické plyny, ktoré by mohli rybám 
vážne uškodiť. 
Vzhľadom na blížiacu sa zimu ryby potrebujú 
nabrať tukovú hmotu, aby prežili zimu v dob-
rej kondícii. Preto pokračujeme v intenzívnom 
prikrmovaní. Toto budeme opakovať až do vý-
razného ochladenia. 

Rýchlo blížiace sa stmievanie nám nedovolilo 
pokračovať v brigáde ďalej. Aj napriek tomu 
sme stihli upratať rybník a jeho okolie tak, aby 
sme boli s odvedenou prácou spokojní.

Všetkým, ktorí sa zúčastnili jesennej brigády, 
touto cestou ďakujeme a tešíme sa na ďalšie 
spoločné akcie.

                                             Petrov zdar.
Správna rada OZ MEANDER

                                 foto:  Ing. Branislav Fitoš

spoLočne sme 
uprataLi okoLie rybníka

Na brigádu sme mali ideálne počasie

Aj strechu prístrešku sme vyčistili od lístia Pomáhali veľkí aj malí



Blíži sa zima, aj keď teploty sú stále pomerne 
vysoké na toto ročné obdobie. Nastal čas na 
jesenné zarybnenie nášho rybníka pri amfite-
átri. Prvé ryby sme do rybníka vypustili ihneď 
po opätovnom napustení, po rekonštrukcii 
22.5.2018. Vtedy sme priviezli 400 kg kaprov 
liscov K3, čiže trojročné kapry rybničné, ktoré 
sa v rybníku udomácnili veľmi dobre, nad naše 
očakávania. Už o mesiac sme totiž pri kon-
trole rybníka spozorovali množstvo malých 
rybičiek. Najprv sme si mysleli, že sa jedná o 
rybky, ktoré priplávali z Blavy. Po kontrolnom 
odlovení sme zistili, že sú to malé kapry z vý-
teru našej jarnej násady. Aj preto sme museli 
upraviť plán jesenného zarybnenia. Pôvodne 
sme plánovali nakúpiť aj dravé ryby, konkrét-
ne zubáča veľkoústeho, tie by nám však vyžrali 
tohtoročný  výter kaprov, o ktorý nechceme 
prísť. Toto zarybnenie odložíme o rok.
         Vzhľadom na tradíciu, že v rybníku sa 
vždy nachádzalo viacero druhov rýb, rozhodli 
sme sa v novembri zakúpiť nielen kapry, ale aj 
iné ryby vhodné do našej nádrže. Preto sme na 
spestrenie a kvôli dobrej skúsenosti z minulos-
ti dňa 6.11.2018 vypustili do rybníka okrem 
400 kg trojročných kaprov aj 117 kg krásnych 
lieňov sliznatých. Keďže o rok plánujeme aj 
nákup zubáčov veľkoústych, priviezli sme aj 
50 kg bielych rýb, plotíc. Veríme, že rybám sa 
bude v rybníku páčiť. 
         S blížiacim sa koncom lovnej sezóny bude 
potrebné ryby naďalej intenzívne prikrmovať, 
aby si vytvorili dostatočné zásoby na prežitie 
zimných mesiacov. 

                                             Petrov zdar.
Správna rada OZ MEANDER
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JEsENNé 
ZaryBNENiE
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Nenávratno
(rodičom)

Kde sú tie ruky čo dávali objatia
bez nich umieram i ja.

Ruža čo dostala som k meninám,
mlčí jak suchá relikvia.

Spomienka píšem riadkov pár.
Obrázok vyblednutý v zátiší.
Čierna si stúpla na piedestál,

málo je z toho čo poteší.

Most lásky za noc spálil mráz.
Brehy sa sklonili nad priepasť.
Zamĺkli ústa, slová odvial čas,

ozvenu nepočuť ani raz.

Tajomne chladivý mesiaca jas,
by nevyložil ani snár.

Dávno už v hrobe spráchniveli,
tie ruky, čo hladili mi tvár.

Zdena Valovičová

Od NaŠich 

čitatEľOv
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ŠPOrt

Už tretiu sezónu je vo futbalových mládežníckych tímoch ŠK 
BLAVA 1928 aj najmladšia veková kategória U10 – predpríprav-
ka, ktorú už všetci poznajú pod menom Blavíčatá. Pôsobia v nej 

najmenšie nádeje Jaslovských Bohuníc vo veku od 5 do 9 rokov. Celkovo 
sa aktívne zúčastňuje tréningov a zápasov 25 chlapcov a dve dievčatá.

Blavíčatá hrajú svoju vlastnú súťaž predprípraviek riadenú ObFZ Tr-
nava. V sezóne 2017/2018 skončili z jedenástich tímov na peknom 5. 
mieste.

V prebiehajúcej sezóne 2018/2019, v ktorej štartuje 9 mužstiev, zimuje-
me na 1. mieste, keď sme z ôsmich zápasov nestratili ani bod.

17.11. sme sa zúčastnili kvalitného halového turnaja v Močenku. V kon-
kurencii 10 mužstiev z celého Slovenska sme obsadili celkové 8. miesto. 
Chlapci sa však vôbec nestratili a v každom zápase odohrali vyrovnanú 
partiu. V základnej skupine sme obsadili štvrté miesto, keď sme podľahli 
Bernolákovu 4:2, Novým Zámkom 2:1, pričom sme druhý gól dostali 4 
sekundy pred koncom zápasu. Nasledovala remíza s Futbalovou aka-
démiou Mareka Hamšíka z Banskej Bystrice 1:1 a výhra nad FC Nitra 
3:0. V poslednom zápase o umiestnenie sme po remíze 1:1 neuspeli v 
penaltovom rozstreli proti Leviciam.

Okrem tréningov a zápasov sa snažíme aj o utužovanie kolektívu mimo 
futbalového ihriska. Samozrejme, zapájame deti spolu s rodičmi. Počas 
roka vymýšľame rôzne spoločné akcie. Na začiatku leta sme absolvovali 
rodinné víkendové  sústredenie v horách pri Ružomberku.

Teraz v decembri nás ešte čaká tradičný Mikulášsko–vianočný turnaj, 
kde deti vyzvú do futbalových zápasoch svojich rodičov.

Naším hlavným cieľom je, aby mali deti radosť z pohybu a venovali sa 
tomu, čo ich baví.

Mužstvo ŠK BLAVA 1928 Jaslovské Bohunice – predprípravka BLA-
VÍČATÁ:

hráči: Adam Čeliga, Lukáš Žemla, Andrej Junas, Lukáš Juhasz, Šimon 

Machovič, Dominik Holec, Michal Tomovič, Tomáš Satina, Martin Ju-
nas, Nikolaj Meško, Jakub Kostolanský, Matej Hujsi, Riccardo Canteri-
no, Loris Barbi, Matej Rapant, Tadeáš Varga, Samuel Zetocha, Samuel 
Bugár, Alex Wagner, Lukáš Stena, Daniel Kobetič, Damián Tomašovič, 
Lukáš Michalica, Viktor Lackovič, Matej Matolek, Sabínka Nádaská, Na-
tália Juhaszová

tréneri: Matej Meško – hlavný tréner, Martin Junas a Andrej Junas – 
asistenti trénera

BLAVÍČATÁ,  DO  TOHO!
MJ

Foto: archív ŠK Blava

hlavným cieľom je, aby mali 
deti radosť z pohybu

Tabuľka predprípravka

1 ŠPORTOVÉ KlUBY BLAVA 
1928 8 8 0 0 53:15 24

2 FTC Trakovice 8 6 0 2 61:25 18

3 SPORTA Hlohovec 8 5 0 3 45:21 15

4 FO ŠK Modranka 8 5 0 3 54:39 15

5 TJ Družstevník Zvončín 8 4 1 3 38:37 13

6 ŠK Dvorníky 8 3 1 4 25:58 10

7 FK Krakovany 8 2 0 6 23:42 6

8 ŠK Cífer 1929 8 2 0 6 22:47 6

9 ŠK Slávia Zeleneč 8 0 0 8 25:62 0



24 Blavské noviny

Do jesennej časti novej sezóny sme vstúpili s minimálnymi zmenami 
v hráčskom kádri. Zmena nastala v realizačnom tíme - odvolaného 
trénera Patrika Marona nahradil ako hlavný tréner Marek Juhász a 
Marek Maška ako asistent. 

Zo stabilných hráčov, ktorí pravidelne nastupovali, nám vypadli Michal 
Halmo (odchod do Malženíc) a Ivan Koleno (zranenie). Ako sme už 
dávnejšie avizovali, do tréningového procesu boli zaradení aj chlapci, 
ktorí končili v doraste: Lukáš Demovič, Vladimír Hrabovský, Pavol Raj-
nic, Oliver Oboril, Lukáš Morvay, Matej Tomašovič. 

Príchody pred jesennou časťou boli nasledovné: Peter Jakubička zo Špa-
činiec, Lukáš Buchanec po operácii, Roman Kadlečík sa vrátil po 3 ro-
koch z Ameriky a Peter Kaniščák z Rakúska.

Asi málokto by veril v takéto výsledky nášho mužstva a jeho postavenia 
v tabuľke. Treba povedať, že sme vyťažili z minima maximum. Za to pa-
trí vďaka všetkým, ktorí sa na tom podieľali. Vytvorila sa vhodná klíma 
v kabíne, kde funguje chémia aj medzi realizačným tímom a trénermi. 
Vhodnými prostriedkami sme to dotiahli až na jesenného majstra súťa-
že. Uvidíme, ako to celé dopadne, ale v prvom rade sa tešíme 1. miestu v 
tabuľke. Popracovalo sa na mnohých ťažkých veciach, ktoré sú pre futbal 
nevyhnutné a náročné, ale ukázali sa ako veľmi dôležité.

Najviac ma osobne teší, že v jesennej časti sme vyhrali nad všetkými 
ašpirantami na postup. Tieto zápasy sa niesli v znamení vysokej futbalo-
vej i taktickej kvality. Najprv sme porazili na domácom ihrisku Hloho-
vec 4:2, kde sa blysol tromi gólmi Peter Kaniščák. V zápase na domácej 
pôde so Šimonovanmi sme otáčali nepriaznivý výsledok 0:2 na 3:2, kedy 
sa dvomi gólmi presadil Martin Machovič. V Častkovciach sme po jed-
nom veľmi vysokom disciplinovanom výkone v obrannej fáze vyhrali 
1:0, víťazný gól strelil Martin Machovič. V poslednom kole na domácej 
pôde sme privítali majstra jesennej časti Spartak Myjava, kde taktický 
boj sme zvládli lepšie a dramatický záver zápasu patril nám - nepriazni-
vý stav sme otočili a skončili na 1. mieste. Mužstvo malo charakter a od 
prvého kola sme výkonnostne stúpali. Výborne funguje kabína, kolektív, 
čo sa odzrkadlilo aj na ihrisku. Pasovali sme sa s rôznymi problémami a 
zraneniami - vypadol nám Jakub Janso, Tomáš Dóka, pridali sa aj malé 
drobné zranenia – ale vždy sme dvihli hlavu hore a bojovali.

Osobitne chcem vyzdvihnúť celý kolektív, ktorý ukázal svoj charakter, 
aj to, že sú výborná partia vedená trénerom Marekom Juhászom a Ma-
rekom Maškom.

Chcem pochváliť aj individuality, ako Petra Jakubičku, Martina Macho-
viča, Petra Kaniščáka, Samuela Poláčeka a mohol by som takto menovite 
pokračovať ďalej. Naozaj si zaslúžia pochvalu všetci členovia kádra A 
mužstva. Výborne chémia funguje nielen na ihrisku, ale aj v štruktúrach 
klubu. Veľkú podporu nám dáva prezidentka Božena Krajčovičová, kto-
rá úzko spolupracuje s Výkonným výborom futbalového klubu na čele s 
predsedom Marekom Juhászom. Poďakovanie patrí aj môjmu asistento-
vi Marekovi Maškovi a vedúcemu mužstva Jozefovi Kubišovi. 

zloženie A mužstva v jesennej časti: Štefan Matejkovič, Daniel Hluch,
Tomáš Dóka , Jakub Janso, Martin Machovič, Peter Krajčovič, Samuel 
Poláček, Andrej Dobiš, Denis Balún, Vladimír Hrabovský, Pavol Rajnic, 
Filip Zemko, Tomáš Juriš, Lukáš Demovič, Peter Kaniščák, Dávid Hla-
vatovič, Lukáš Buchanec, Peter Jakubička, Roman Kadlečík, Adam Zita.

prezident: Božena Krajčovičová
predseda: Mgr. Marek Juhász
tréner: Marek Juhász
asistent trénera: Marek Maška
ved. mužstva: Jozef Kubiš

ZimUJEmE Na 1. miEstE  
Hodnotenie  jesennej časti 2018/2019

Kolo Zápas Deň Dátum Čas Výsledok

1 ŠK Blava - FC Baník 
Lehota Sobota 4.8. 17.00 2:1

2  Voľno 

3  ŠK Blava - FC Hlohovec Nedeľa 19.8. 17.00 4:2

4 Prečín - ŠK Blava Nedeľa 26.8. 17.00 1:1

5  ŠK Blava - Prievidza Nedeľa 2.9. 16.00 5:1

6 Boleráz - ŠK Blava Nedeľa 9.9. 16.00 2:0

7  ŠK Blava - Šimonovany Nedeľa 16.9. 15.00 3:2

8 Partizánske - ŠK Blava Sobota 22.9. 15.00 2:0

9 ŠK Blava - Stankovce Nedeľa 30.9. 15.00 0:0

10 Bánovce - ŠK Blava Sobota 6.10. 14.30 1:2

11 ŠK Blava – Domaniža Nedeľa 14.10. 14.30 2:0

12 OK Častkovce - ŠK Blava Nedeľa 21.10. 14.00 0:1

13 ŠK Blava - Trebatice Nedeľa 28.10. 14.00 3:0

14 MFK Vrbové – ŠK Blava Sobota 3.11. 13.30 2:2

15 ŠK Blava - Myjava Nedeľa 11.11. 13.30 2:1

výsledky zápasov jesenná časť 2018 a mužstvo  muži 

1 Jaslovské Bohunice 14 9 3 2 27:15 30 6

2 Spartak Myjava 14 9 2 3 32:11 29 11

3 FC Slovan Hlohovec 14 9 2 3 24:17 29 8

4 ŠK Slovan Šimonovany - 
Partizánske 14 8 2 4 42:20 26 2

5 OK Častkovce 14 8 2 4 26:14 26 5

6 TJ Partizán Domaniža 14 7 4 3 24:16 25 4

7 FK TEMPO Partizánske 14 7 3 4 30:17 24 3

8 OŠK Trenčianske Stan-
kovce 14 5 4 5 25:13 19 -5

9 TJ Slavoj Boleráz 14 5 4 5 21:18 19 1

10 OFK Baník Lehota pod 
Vtáčnikom 14 5 3 6 22:22 18 0

11 MFK Vrbové 14 4 4 6 20:20 16 -5

12 TJ Partizán Prečín 14 3 2 9 16:49 11 -7

13 OFK Trebatice 14 3 1 10 7:30 10 -14

14 FC Baník Prievidza 14 2 3 9 15:38 9 -12

15 FK Spartak Bánovce nad 
Bebravou 14 1 1 12 11:42 4 -17

tabuľka po jesennej časti súťaže 2018/2019 
a mužstvo Šk Blava 1928 Jaslovské Bohunice
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Naša obec patrí k jedným z mála, ktoré sa 
starajú o údržbu a výstavbu športovísk. 
Vďaka takto vybudovaným a udržiavaným 
športoviskám sa dostávame do povedomia 
športovej verejnosti na Slovensku, ale aj v za-
hraničí. Je na škodu veci, že tenisové haly a 
umelé ihrisko nemajú štandardné rozmery, a 
preto ich nemôžeme využívať na majstrovské 
zápasy. 

ŠK Blava 1928 v spolupráci so Slovenským 
futbalovým zväzom sa pravidelne  podieľajú 
na organizovaní medzištátnych futbalových 
zápasov v rôznych kategóriách.

Naše športoviská pravidelné navštevujú a 
športové plochy využívajú rôzne reprezentač-
né kluby mužské: Wales, Severné Irsko, Írsko, 
Spartak Trnava, Ružomberok, Michalovce. 

Pravidelne organizujeme Slovacia Cup do 18 
rokov za účasti rôznych štátov z celého sveta: 
USA, Maďarsko, Česko, Ukrajina, Wales, Slo-

vensko, Rusko.

V roku 2018 sa hralo finále slovenského pohára 
žien medzi mužstvami Bardejov – Slovan Bra-
tislava. Tento zápas poctil osobnou návštevou 
prezident Slovenského futbalového zväzu p. 
Kováčik, ktorý veľmi pochvaľoval organizáciu 
a futbalový stánok v Jaslovských Bohuniciach.

Z tohto pohľadu sme všeobecne známi v širo-
kom okolí, po celom svete a dostávame samé 
chvály z rôznych kútov sveta. Tréneri zahranič-
ných mužstiev majú zvučné mená. Väčšinou 
ide o bývalých reprezentantov svojej krajiny 
a každý odchádza s veľmi peknými pocitmi a 
zážitkami z Jaslovských Bohuníc. 

Našim najmenším mládežníkom vytvárame 
podmienky na reprezentačné zápasy Sloven-
skej reprezentácie na medzištátnych zápa-
soch v Trnave, kde organizujeme výjazdy pre 
najmenších. Je to pre nich veľký zážitok, ktorý 
im v spomienkach zostane navždy.

Veľké poďakovanie patrí za podporu športu 
a futbalu v obci obecnému úradu, poslancom 
obecného zastupiteľstva, starostke a prezident-
ke klubu Božene Krajčovičovej, všetkým futba-
lovým nadšencom, rodičom, každému fanúši-
kovi, ktorý stojí pri nás a pri mužstve aj vtedy, 
keď sa mu nedarí, a podporuje ho. 

V neposlednom rade sa chcem poďakovať mo-
jim najbližším spolupracovníkom, ktorí robia 
mravčiu prácu navonok neviditeľnú - a to ce-
lému Výkonnému výboru futbalového klubu 
-  Jozefovi Kubišovi, hospodárovi Vladimírovi 
Krajčovičovi, Marcele Čapkovičovej,  usporia-
dateľom, ktorí si nájdu svoj voľný čas a prídu 
pomôcť na každý jeden futbalový zápas,  či je 
sviatok alebo víkend aj na úkor svojich rodín a 
veľakrát robia nad svoje časové možnosti.

Športu zdar a futbalu zvlášť!
Mgr. Marek Juhász 

NaŠE ŠPOrtOviskÁ NÁm rOBia dOBré mENO 

Radosť po víťaznom zápase o 1. miesto s Myjavou

Cieľom je, aby čo najviac detí z našej obce aktívne športovalo a zvyšovalo svoju mentálnu či 
kondičnú stránku v spoločenskej oblasti menom futbal.
Nikdy nie je neskoro začať!
Oznamujeme všetkým, ktorí majú záujem dať na najmasovejší šport menom futbal svoju  ra-
tolesť v  ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice do rôznych vekových  kategórií, môžete sa hlásiť na 
tel. č. 0911 967 861 - tréner Matej Meško.

Mgr. Marek Juhász 
predseda futbalového klubu

POhyB a Zdravý živOtNý Štýl JE ZÁklad. 
aJ PrEtO Nikdy NiE JE NEskOrO! 
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v NOvEJ stOlNOtENisOvEJ sEZóNE hrÁmE v 2. ligE

V druhej polovici septembra začala 
nová stolnotenisová sezóna. Náš klub 
vstúpil so svojim A družstvom do 2. 

ligy - najvyššej ligy, ktorú sme doteraz hrali. 
Celkovo máme v súťažiach 5 mužských druž-
stiev (2.,4.,5.,7.,8. liga) a 2 žiacke družstvá (1. a 
2. liga). Sme 2 kolá pred polovicou súťaží.

Po minuloročnom suverénnom víťazstve v 3. 
lige bez straty bodu vstúpilo A družstvo do 2. 
ligy so skromným cieľom - skončiť v najhor-
šom prípade na 10. mieste a vyhnúť sa vy-
padnutiu (posledný), resp. prípadnej baráži 
(predposledný). Výkonnostne je totiž obrov-
ský rozdiel medzi 2. ligou a 3. ligou. V 2. lige je 
veľa družstiev s hráčmi, ktorí majú skúsenosti 
aj z 1. ligy.

Napríklad v družstve Hlohovca, najväčšieho 
ašpiranta na postup, hrajú až 3 hráči z Ukra-
jiny (do 9. kola neprehrali ani 1 zápas spolu 
zo 64). Ďalšie veľmi kvalitné družstvá majú: 
Sládkovičovo, Veľké Úľany, Kúty, Baka, Elastik 
Trnava B. Za A-čko v tejto sezóne rovnako ako 
v minulej nastupujú: Patrik Sýkora, Miroslav 
Rábara, Vladimír Tibenský a Lukáš Mužila, 
ktorý na pozícii hráča č. 4 vymenil Jozefa Čáp-
ku. V tomto prípade dostala prednosť mladosť 
a perspektíva pred skúsenosťami. V novej sú-
ťaži nám zo začiatku neprialo ani vyžrebova-
nie - hneď v prvej polovici sme dostali všet-
kých najťažších súperov. Aj preto sme prvých 

7 zápasov prehrali. V posledných 2 zápasoch 
sme dosiahli prekvapujúco hladké víťazstvo 
doma s Piešťanmi B 13:5 a remízu v Zavare. 
Zatiaľ sa spolu s Leopoldovom B delíme o 10. - 
11. priečku. Veľmi dôležité zápasy s „hrateľný-
mi súpermi“ nás čakajú v posledných 2 kolách 
- doma s Rohožníkom a vonku s ŠKP Trnava. 
Úspešnosť našich hráčov: Sýkora Patrik 41,4% 
(12 výhier/29 zápasov), Rábara Miro 33,3% 
(12/36), Mužila Lukáš 25% (9/36), Tibenský 
Vlado 22,9% (8/35), Čápka Jozef 33,3% (2/6).

B družstvo je v 4. lige v tejto sezóne posilnené 
o Jozefa Čápku a Petra Gajarského (v minu-
lej hral iba v 2. polovici). Ako jediné z našich 
družstiev v tejto sezóne sme si dali postupové 
ciele. Po minuloročnom 4. mieste sa chceme 
zlepšiť aspoň na 2. miesto, ktoré je zárukou 
baráže, resp. priameho postupu (závisí to od 
zostupov družstiev z nášho kraja z 1. ligy). Na 
bezkonkurenčný Hlohovec B, kde sa po anga-
žovaní Ukrajincov do Hlohovca A presunuli 
až 3 hráči 2. ligy, mať zrejme nebudeme, ale 
na ostatné družstvá si trúfame. Po 9. kole sme 
s bilanciou 7 výhier, 2 prehry na výbornom 2. 
mieste. Našimi najväčšími súpermi o 2. miesto 
sú: Pata, Elastik Trnava C, Galanta C a Jelka. 
Okrem Galanty (tesná prehra u nich 8:10, keď 
chýbal Jozef Čápka) sme všetkých súperov v 1. 
časti súťaže výrazne porazili (doma Pata 14:4, 
doma Elastik 15:3, vonku Jelka 12:6). Ak to 
zopakujeme aj v odvetách, nemalo by nám nič 

stáť v ceste za skvelým 2. miestom. Môžeme sa 
spoliehať na veľmi vyrovnané družstvo. Úspeš-
nosť hráčov: Pavol Heteš 85% (29 výhier/34 
zápasov), Jozef Čápka 76% (22/29), Peter 
Gajarský 62,5% (20/32), Štefan Lehen 56,7% 
(17/30), Karol Gajdoš ml. 50% (4/8).

C družstvo bojuje v najvyššej oblastnej súťaži v 
5. lige. Po 9. kole nám patrí s bilanciou 3 výhry, 
6 prehier 9. miesto. Za C-čko nastupujú: Karol 
Gajdoš ml.  65,6% (21/32), František Rolenčík 
43,7% (14/32), Rasťo Michalec 38,9% (14/36), 
Miloš Rapant  36,7 (11/30). Cieľom je vyhnúť 
sa bojom o záchranu, ako to do posledného 
kola bolo v minulej sezóne. V 5. lige je veľa 
kvalitných družstiev (Šintava, Hoste, Veselé, 
Bučany, Boleráz, Špačince) s výbornými býva-
lými krajskými hráčmi, takže konkurencia je 
ťažká.

D družstvo hrá v 7. lige. Zatiaľ je na 8. mieste s 
bilanciou 3 výhry, 1 remíza, 5 prehier. Okrem 
skúsených hráčov Ľuboša Mráza (63,9%, 
23/39), Karola Gajdoša st. (61,3%, 19/31), Ti-
bora Matoviča (50%, 8/16) dostávajú šancu 
mladí hráči: Tomáš Hyža (43,7%, 14/32) a To-
máš Matovič (22,7%, 5/22).

V 8. lige nás reprezentuje E družstvo, ktoré je 
výlučne vytvorené z našich mládežníkov - do-
rastencov  a žiakov. Doteraz  im patrí  pekné 
9. miesto zo 14 družstiev s bilanciou 3 výhry 
- 1 remíza - 6 prehier. Za družstvo nastupujú: 
Tomáš Matovič ( 66,7%, 16/24), Viktória Ur-
banovská (60,7%, 17/28), Adrián Rolenčík 
(36%, 9/25), Lucia Čapkovičová (35%, 7/20), 
Marek Hulík (50%, 5/10), Kristián Makovi-
ca (14,3%, 3/21), Matúš Michalička (16,7%, 
2/12).  Cieľom ako aj po minulé roky je pre-
dovšetkým získavanie herných skúseností v 
mužskom stolnom tenise, rozvíjanie talentu a 
jeho následné uplatnenie vo vyšších súťažiach. 
Tak ako sa to darí Tomášovi Hyžovi a Tomášo-
vi Matovičovi v 7. lige, Rasťovi Michalcovi v 5. 
lige a Patrikovi Sýkorovi už v 2. lige. Zvýšenou 
konkurenciou, sparingom s rôznymi hernými 
štýlmi popritom prichádza aj k zlepšovaniu 
výkonnosti aj u starších hráčov.

V žiackych súťažiach hrá A družstvo v 1. lige. 
Doterajšia bilancia: 2 výhry a 5 prehier nám 
stačí na 6. miesto z 8 mužstiev. Za družstvo na-
stupujú: Marek Hulík (73,3%, 11/15), Viktória 
Urbanovská (55,6%, 5/9), Kristián Makovica 
(47,6%, 10/21), Matúš Michalička (50%, 6/12). 

B žiaci hrajú v 2. lige. Zatiaľ im patrí posled-
né 10. miesto s 1 remízou a 6 prehrami. Je to 
čiastočne spôsobené malým počtom štartov 
Matúša Michaličku, ktorý viac už nastupuje 
v A-čku. V tejto súťaži nie je pre nás umiest-
nenie prioritou, keďže sa nikam nezostupuje. 
Podstatné je, aby čo najviac odohrali žiaci, 
ktorí ešte len začínajú so stolným tenisom. Za 
družstvo hrajú: Matúš Michalička (100%, 5/5), 
Maroš Eliaš (29,4%, 5/17), Michal Benediko-
vič (17,6%, 3/17), Marcel Matúš (15,8%, 3/18), 
Samuel Heteš (50%, 2/4). 

A-družstvo v sezóne 2018/19:
Horný rad zľava: Miroslav Rábara, Patrik Sýkora, Jozef Čápka
Dole zľava: Lukáš Mužila, Vladimír Tibenský
Foto:  Tibor Matovič
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Dúfam, že žiaci nepoľavia v tréningovom nasa-
dení a ešte ho vystupňujú. Už sa postupne za-
čínajú prejavovať dlhé tréningové hodiny. Tie 
najťažšie začiatky už majú za sebou, teraz je už 
len potrebné zdokonaľovať techniku, rýchlosť 
a celkovú zručnosť, k čomu by mal pomáhať aj 
sparing so staršími hráčmi.

Za výchovu našej mládeže ďakujeme nasade-
niu a entuziazmu nášho dlhoročného trénera  
RNDr. Karola Gajdoša, ktorému v posledných 
mesiacoch asistuje Radovan Hulík. Ďalej chce-
me poďakovať za finančnú podporu pre náš 
šport obci Jaslovské Bohunice - starostke ako 
aj poslancom obecného zastupiteľstva. Ďaku-
jeme za doplnenie roliet na okná do telocvične 
ZŠ, ktoré nám chýbali hlavne pri zápasoch pri 
dennom svetle. Verím, že v dohľadnej dobe 
bude zrealizovaná aj meškajúca prístavba ma-
lej telocvične, ktorá rozšíri naše stolnotenisové 
zázemie o ďalšie 2 stoly. Pri veľkosti nášho klu-
bu je 5 stolov v telocvični už nedostatočným 
počtom. 

Počas osláv 90. výročia športu sme v júni zor-
ganizovali výbornú a úspešnú stolnotenisovú 
exhibíciu so slovenskou jednotkou Ľubo-
mírom Pištejom a slovenským reprezentantom 
Samuelom Novotom. Myslím si, že to bola 
skvelá propagácia stolného tenisu a hlavne 
skvelý zážitok pre našu mládež.

Ako každý rok aj teraz pripravujeme novo-
ročný stolnotenisový turnaj pre neregistrova-
ných hráčov. 12.ročník turnaja sa uskutoční v 
už tradičnom čase - v prvú januárovú sobotu 
-  5.1.2019 od 8.30 hod. v telocvični ZŠ. Tým-
to všetkých, ktorí si trúfajú prehodiť loptičku 
priemeru 40 mm o hmotnosti 2,7 g cez sieťku 
vysokú 15,25 cm, srdečne pozývame. O občer-
stvenie a dobrú náladu bude postarané! Príďte 
sa zabaviť a po dlhých sviatkoch si trocha za-
športovať!

Ing. Jozef Čápka
tajomník VV STK ŠK Blava

B-družstvo v sezóna 2018/19:
Hore zľava: Jozef Čápka, Pavol Heteš
Dole zľava: Štefan Lehen, Peter Gajarský
Foto:  Ivana Gajarská

C - družstvo v sezóna 2018/19:
Zľava: Miloš Rapant, František Rolenčík, Rastislav Michalec, Karol 
Gajdoš ml., Tibor Matovič
Foto:  Jozef Čápka
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Prvú decembrovú sobotu sa v tenisových ha-
lách, pár dní v predstihu, zastavil Mikuláš. Ne-
chal tu balíčky pre deti z tenisovej prípravky, 
ktoré sa tento deň rozhodli stráviť veselo, špor-
tovo a medzi kamarátmi. Ani staršie deti však 
neobišli naprázdno, aj pre ne Mikuláš nechal 
malú pozornosť. 

O pol deviatej sa v športovom areáli začali 
schádzať deti z tenisového klubu. Niektoré pre-
to, aby si zasúťažili a zahrali sa, iné preto, aby 
si zmerali sily so svojimi spoluhráčmi a odo- 
hrali naozajstné tenisové zápasy. Pre viacerých 
to boli ich prvé zápasy, ale deti ukázali, že ich 
snaha a námaha na tréningoch už prináša prvé 
ovocie. 

Deti sa najskôr spoločne rozcvičili a zahriali, 
neskôr sa rozdelili na dve skupiny. V tej prvej 
boli detičky, ktoré len prednedávnom začali 
trénovať, preto tu išlo skôr o to, aby sa zahrali, 
zasúťažili si a doslova sa vybláznili. V druhej 
skupine už išlo o poháre. Deti hrali systémom 
každý s každým, a tak zápasov nebolo málo. 
Všetci sa snažili a všetci boli odmenení. 

Každé dieťa si okrem obeda a občerstvenia od-
nieslo mikulášsky balíček, diplom a medailu. 
Pre víťazov turnaja boli pripravené okrem toho 
aj naozajstné víťazné poháre. Tie určite urobi-
li deťom radosť a budú pre ne motiváciou do 
ďalšieho trénovania. Víťazom celého turnaja sa 
stal Matej Rapant, na druhom mieste skončila 

Liana Remenárová a tretie miesto patrí Tobiá-
šovi Oravcovi. Gratulujeme! 

Deťom sa po celý čas venoval tréner Patrik 
Obal a jeho asistenti Natália, Sabína, Aleš a 
Lea. Všetkým ďakujeme. 

Dúfame, že sa deťom tento deň páčil, že si užili 
veľa zábavy a zároveň získali aj nové skúsenosti 
v tenisovej hre.  

Mgr. Ivana Michalicová
Foto: Jana Remenárová

mikUlÁŠsky tUrNaJ     

JaslOvské BOhUNicE Na maJstrOvstvÁch slOvENska    
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JEsENNé sústrEdENiE 
BOlO aJ O UtUžOvaNí vZťahOv

Hovorí sa, že dvakrát do tej istej rieky 
nevstúpiš. My sme, však, vstúpili a je-
senné kondičné sústredenie sme opäť 

zorganizovali v Športcentre Púchov. Výborné 
športoviská, pekné a moderné ubytovanie, 
skvelý wellness, chutná strava a príjemný per-
sonál nás presvedčili. A neoľutovali sme. 24 
detí vo veku od 7 do 18 rokov tu strávilo 4 dni 
plné športu a namáhavých tréningov, ale aj zá-
bavy a relaxu. 

Ranné rozcvičky začínali o 7.30 hod., ale aj tí 
najväčší spachtoši to zvládli bez sťažovania  sa. 

Režim a disciplína sú predsa základ. Každý deň 
naši športovci absolvovali  dopoludňajší a po-
poludňajší tréning  a večernú regeneráciu vo 
wellness. 

Toto sústredenie však nebolo len o tréningoch, 
ale aj o utužovaní vzťahov medzi deťmi bez 
ohľadu na vek. Aj o toto sa v našom tenisovom 
tíme usilujeme. Aby si decká rozumeli, pomá-
hali si, povzbudzovali a motivovali sa navzá-
jom. Je to jedna z vecí, ktorú sa im vždy snažili 
a snažia vštepovať naši tréneri Matúš Béreš a 
Patrik Obal. Škoda len, že nie všetci naši úspeš-

ní hráči sa k nám na sústredenie pridali. Nuž, 
môžu ľutovať. Určite ale neľutujú dievčatá z TK 
E.T. Jaslovské Bohunice, ktoré si zatrénovali s 
našimi hráčmi a hráčkami.

Ďakujeme trénerom, ktorí sa deťom po celý čas 
venovali a ktorí ich učia zodpovednosti a dis-
ciplíne. Ďakujeme rodičom, ktorí nám zverili 
svoje deti, za prejavenú dôveru. 

Mgr. Ivana Michalicová
Foto: Jana Remenárová

V jarnej súťaži družstiev sa naše 
dievčatá – staršie žiačky, prebojovali 
na majstrovstvá Slovenska. Považu-

jeme to za veľký úspech, veď to znamená, že 
náš tím patrí medzi 8 najlepších v celej re-
publike. 

Šampionát sa konal 30.8. – 1.9.2018 v Žiline a 
pod vedením kapitána Matúša Béreša nás re-
prezentovali Laura Nádaská, Slávka Mihálová, 
Agáta Provazníková, Tereza Porubská, Natália 
Mrvová a Darina Ivaničová. Náš klub, ako je-
diný dedinský, konkuroval klubom z veľkých 
miest, ako Bratislava, Trnava, Žilina, Banská 
Bystrica, Prešov a Košice. 

Hneď prvý žreb nebol pre nás práve najšťast-
nejší, pretože sme dostali veľmi silného súpera 

TK Žilina. Po piatich napínavých dvojhrách a 
dvoch štvorhrách sme nakoniec prehrali 2:5, a 
to vo vylučovacom systéme súťaže znamenalo, 
že ďalej môžeme hrať o 5. – 8. miesto. Zopár 
sĺz, smútok a sklamanie však netrvali dlho a 
dievčatá sa museli sústrediť na svojho ďalšieho 
súpera. 

Nasledujúci deň nastúpil náš tím na kurty s 
odhodlaním zdolať Tenisovú akadémiu Pre-
šov. Rozcvička, zopár rád kapitána, plesknutie 
rukami na povzbudenie a išlo sa na to. Baby 
bojovali, navzájom sa povzbudzovali a úspech 
sa dostavil. Naše dievčatá zdolali súperky z 
Prešova 6:1. Spokojné s víťazstvom a výbor-
nými výkonmi odchádzali z kurtov, aby si od-
dýchli, odreagovali sa a  pripravili na posledný 
náročný deň. 

 Naším súperom bol TK Slovan Bratislava a ča-
kal nás boj o 5. – 6. miesto. Vedeli sme, že to 
bude ťažké, ale aj tak sme stále mali nádej, že 
sa to možno podarí. Po náročných a vyčerpá-
vajúcich zápasoch bol výsledok jasný. Dievča-
tá skončili na 6. mieste, čo my,  samozrejme, 
považujeme za obrovský úspech pre náš klub. 

 Počas celých troch dní boli dievčatá veľmi zla-
té, zodpovedné a spoľahlivé a myslím, že boli 
naozaj skvelý tím a to nie len na kurtoch. Baby, 
gratulujeme k úspechu a ďakujeme za repre-
zentáciu.  

Mgr. Ivana Michalicová
Foto: Jana Remenárová



Jeseň sa tento rok obliekla do hrejúcich 
a ešte krajších  šiat ako obvykle. Asi tiež 
chce byť „in“ či v kurze. Tohtoročné módne 

trendy sa inšpirovali hrou rozjasnených tónov 
a ponúkli škálu pestrofarebných modelov. Niet 
však nad prírodné umelecké dielo, ktoré doká-
že nabiť, okúzliť, očariť, poláskať unavenú dušu 
a vtiahnuť obyčajných smrteľníkov do tajov 
maliarskej múzy. Príroda, maliarka, estétka 
bez školy a bez talentu. I napriek tomu nena-
podobiteľná. Karmínový bozk v šepote lístia.  
Pečať obrazov, ktorú jedným dychom rozfúka 
vietor, nám ostáva hlboko vyrytá v srdci. 

7. október 2018 – takto sme sa prechádzali
Nedalo sa prísť o tú krásu. Ktorú? Tú, čo máme 
blízko, v okolí. Stačí otvoriť oči a pozerať sa. 
Stačí spraviť pár krokov. Stačí tak málo. Kráčať 
šušťavým lístím a nechať sa vtiahnuť do obrazu 
jesene. Park ako na dlani. Hlohovská zámocká 
záhrada s prírodným jazierkom, odetá do  žlto- 
zeleného hábu popretkávaného hnedo-kar-
mínovou niťou, vytvára unikátny drahokam. 
Staré platany sú toho svedkami. Chráňme si 
tento skvost. Už iba preto, že klenot pod zám-
kom ukrytý, je zelená oáza. Oáza priemyslom a 
autami skúšaného mesta.

4. november 2018 – takto sme sa túlali
Aj jesenná Katarínka nezaostala. Objala nás 
svojím slnkom vyhriatym náručím. Na ceste 

k nej stretávame súpútnikov. A nestačíme sa 
diviť, koľko mladých ľudí s deťmi chodí do prí-
rody. Kľukatý chodník lesom bol nenáročný a 
zastal pri lesnej železnici. Zaujímavá technická 
pamiatka stojí za povšimnutie. Kúsok od nej sa 
týčia ruiny starobylého kostola a kláštora a ešte 
malú chvíľu žiarili v žltom kotúči. Po obhliad-
ke areálu sme sa vydali po stope železničky a 
nebadane sme vhupli do  lesa. Brodili sme sa 
lístím, ktorého vôňa bola korenisto omamná. 
Večer však rýchlo padol na horu. Spolu so sln-
kom zapadajúcim za ruiny kostola sme sa tiež 
vybrali na spiatočnú cestu.

14. november 2018 – takto sme sa vydali na 
túru
Jesenné prechádzky boli takou malou predprí-
pravou na turistiku CHKO Strážovské vrchy, 
ktorej súčasťou sú Súľovské vrchy. Lákala nás 
skala Budzogáň, o ktorej sme doteraz ani ne-
chyrovali. V Rajeckých Tepliciach nás upútala 
turistická tabuľa s povesťou o stratenom bud-
zogáni a vo vzduchu už visí otázka: „Skúsime 
ho nájsť?“
Kolujúca legenda si takto vysvetľuje jeho vznik:
„V minulosti na svahu vrchu Žibrid rástol 
Hromodub. Jedného dňa okolo neho šiel obor 
a povedal si, že z toho Hromodubu vyrobí bud-
zogáň.
Ako si tak vyrezával svoj nástroj, nevšimol 
si, že z neho vyteká miazga a prilepil sa ňou 

o zem. Keď to zistil, tak sa veľmi nahneval a z 
celej sily ho zapichol do zeme, preklial ho a z 
budzogáňa sa stala skala, ktorá tam stojí do-
dnes.“
Dvojhodinová cesta tam a späť nás neodradila. 
Turistický chodník bol nenáročný a ponúkal 
úchvatné výhľady na Rajeckú dolinu.  Na roz-
siahlych lúkach sa pásli kravy a kone. Aj za-
budnuté bedle nás potešili. Aj dve turistky sme 
stretli. Aj sme si zaspievali. „Horička, hora, ze-
lená hora....,“ sa niesla dolinou a medvede sa 
nám vyhli.
Bizarný prírodný úkaz – Skalný budzogáň stál 
za tú námahu. Dostál si svojho mena.

Čo nás v tomto roku ešte čaká. Výročná schô- 
dza na Včelárskej paseke, lebo vodák Rudko 
je aj včelár. A môžu byť Vianoce bez medu či 
medovníkov? Nemôžu. Aj vodáci-turisti majú 
radi vianočnú atmosféru. Odložia športového 
ducha a budú hľadať pokoj a pohodu v rodin-
nom kruhu a užívať si teplo rodinného krbu. 
To želajú aj ostatným športovcom. Všetkým, 
ktorí reprezentujú svoje kluby. A aj všetkým, 
ktorí nad nimi držia ochrannú ruku. 
A čo na záver dodať?
Keď je vôľa, ani klub netreba. No, ak je vôľa a 
ak je i fungujúci klub, je športovcom veselšie.

autor: Alena Mlčoch Hromadová
autor fotografií: Alena Mlčoch Hromadová
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kEď JE vôľa, aNi klUB NEtrEBa 
(Vodácka jesenná turistika)

Katarínka
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Platený inzerát 5/2018

magický obraz

Rukávy maliar vysúka si

Farbami paletu pokryje

Štetcom maľuje  kreslí čiary

Na obzor nanáša čáry-máry

Zeleň z habitu odfúkne si

Do žltohnedej karmín skryje

Cintorín lístia korením hnije

V slnečnom kúpeli horia vlasy

Horúce bozky nahradí tieseň

V zrkadle jazernom obrazce sčerí

Čarodej čo v svoje kúzlo verí

Zo šumu vyčarí bludičiek hlasy

A z vtáčej diaľky posledná pieseň

Tragicko – magicko nádherná jeseň

Autor: Alena Mlčoch Hromadová
Pri skalnom budzogáni
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